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Postadresse 
Postboks 7806 
5020 Bergen 


Telefon 55 58 95 00 
Post@jurfa.uib.no 
Internett www.uib.no 
Org no. 874 789 542  


Det juridiske fakultet 
Telefon 55 58 95 00 
Telefaks 55 58 95 10 
 


Besøksadresse 
Magnus Lagabøtes 
plass 1, 5010 
Bergen 


Protokoll fra møte i Studieutvalget ved Det juridiske fakultet 
Tirsdag 17. januar 2017 kl. 09:15. 
Møterom 546  
 
Til stede: 
Bjørnar Borvik (leder) (a) 
Bjørn Henning Østenstad (a) 
Linda Grøning – vara for Anneken Sperr (a) 
Jonas Jensen (b) 
Anne Torekoven – vara for Kjersti Bakke Sørensen (c) 
Håvard Njølstad (d) 
Julie Værnø (d) 
 
Forfall: Anneken Sperr (a), Kjersti Bakke Sørensen (c) 
 
Sekretær: johanne.spjelkavik@jurfa.uib.no  
 
Neste møte: 28. februar 2017 kl. 09:15, 546. 
 


Sak 1/17 Godkjenning av innkalling og dagsorden 
 Innkalling: Godkjent 


Dagsorden: Godkjent 
Sak 2/17 Orienteringssaker 


1 Protokoll fra SU 29. november 2016. Godkjent på sirkulasjon 1. desember 2016 OBS 
– ekstern lenke – må lastes ned separat. 


2 Fullmaktsvedtak 
a) JUS112 Arve- og familierett Litteratur 
b) JUS243 Alminnelig formuerett Litteratur 
c) JUS276-2-B European Human Rights. Redaksjonelle endringer 
d) JUS286-2-A Constitution and Politics. Litteratur 
e) JUS288-2-A Hjelpemiddel til eksamen; korrigert angivelse av lovlig kompendium 
Fullmaktsvedtakene fås ved henvendelse til Johanne.spjelkavik@uib.no  


3 Kandidatundersøkelsen 2016.  
4 Uttalelse til fakultetsstyresak 3/17: Prosess for utlysing av fast vitenskapelig 


stilling. 
Fakultetsstyret vil komme tilbake til SU med egen sak til oppfølging: Samlet oversikt 
over bemanningssituasjonen i undervisningen på 1. – 4. studieår. 


Sak 3/17 Saker til drøftelse/høring/uttalelse 
1 Karakterstatistikk masteroppgaver UiB, UiO, UiT h13-v16. Notat fra 


studieadministrasjonen. 
SU uttaler Studieutvalget kan ikke si seg tilfreds med resultatene fra våren 2016 for Bergens 


vedkommende, ut fra myndighetenes og vår målsetning om bredere bruk av 
karakterskalaen. 
Utvalget mener likevel at vi bør la nåværende ordning – herunder det nye sensorbrevet 
fra høsten 2016 – virke i alle fall et helt studieår før vi eventuelt vurderer ytterligere 
tiltak. 
Et tiltak som kan lanseres for de andre fakultetene, for eksempel i nasjonalt 
fakultetsmøte, er en organisering av samordning/utveksling av sensorer. Det bør 
eventuelt inngå som en videreføring/oppfølging av fellesprosjektet. 



mailto:Post@jurfa.uib.no

http://www.uib.no/
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Oversikten med saksframstilling og uttalelse oversendes fakultetsstyret til orientering. 
2 Klagestatistikk H14-V16. Notat fra studieadministrasjonen. 


SU uttaler - Det foreslås at en eksplisitt gjennomgang av foregående års sensur og klagesensur 
gjøres til fast del av den periodiske emneevalueringen. 


- Problemstillinger og ideer og innspill til forbedringer rundt sensur og klagesensur 
holdes på dagsorden i undervisningsfaglige sammenhenger de nærmeste årene. 


- Studiedekanen vil samle emneansvarlige til evaluering av de tiltakene som har vært 
satt i verk til nå. 


- Orienteringen og studieutvalgets uttalelse oversendes fakultetsstyret til 
orientering. 


 Vedtakssaker 
Sak 4/17 Utfyllende regler for studier ved Det juridiske fakultet, Universitetet i Bergen. 


Tilføyelse i § 3-4 nr. 1 bokstav c punkt iii og § 3-4 nr. 3 bokstav a om gjentak av bestått 
masteroppgave. Forslag fra studieadministrasjonen. 


Vedtak I Utfyllende regler for studier ved Det juridiske fakultet, Universitetet i Bergen gjøres 
tilføyelser som angitt i fet skrift. Tilføyelsene tar ikke sikte på å endre gjeldende 
rettstilstand. 
§ 3-4 nr. 1 bokstav c punkt iii: «Eksamen i ett og samme kurs kan gjentas inntil to ganger 
(se 3.b) nedenfor for tellende forsøk), likevel med de begrensningene som går fram av 
punkt iv til vii nedenfor. Bestått masteroppgave kan ikke gjentas.» 
§ 3-4 nr. 3 bokstav a: «Man kan framstille seg til samme eksamen inntil tre ganger, se 
punkt b) under for tellende forsøk. Bestått masteroppgave kan ikke gjentas.» 


Sak 5/17 Møtekalenderen for våren. Forslag om endring. 
Vedtak Møtene 21. mars og 25. april slås sammen til ett møte som legges til mandag 3. april. 


Sak 6/17 JUS134-KINA. Presisering i emnebeskrivelsen. Forslag fra studieadministrasjonen. 


Vedtak (Gjelder fem øremerkete av (for tiden) i alt 15 plasser.) 
«For å kunne bli tildelt plass på særskilt grunnlag, må studentane enten ha kinesisk 
språkkompetanse på eit visst nivå, eller dei må ha formalkompetanse om kinesisk 
kultur, historie, eller samfunnsliv. Erfaring frå Kina i form av lengre opphald i landet kan 
også vere tilstrekkeleg.» settes inn i emnebeskrivelsen som utdyping av kravet om å 
kunne «dokumentere tidlegare erfaring frå Kina eller ei særleg interesse for Kina og 
kinesisk rett». 


Sak 7/17 
2017/1147 


Søknad om forhåndstilsagn om fritak fra krav om engelsk spesialemne.  


Vedtak Det åpnes ikke for at engelsk emne på bachelornivå kan oppfylle kravet om 
engelskspråk i spesialemneporteføljen hos oss. 


Sak 8/17 JUS254-2-A Politirett. Hjelpemiddel til eksamen. 
Bakgrunnen er at det er kommet en ny instruks som ikke fins i regelsamlingen som er 
tillatt hjelpemiddel til eksamen. 


Vedtak Særtrykk av våpeninstruksen føyes til på listen over tillatte hjelpemidler til eksamen i 
JUS254-2-A Politirett med virkning fra V17. 


9/17 Oppgaveutvalg. Forslag fra studieadministrasjonen. 


Vedtak - I forbindelse med ansettelsen av arbeidsgruppeledere blir det i vårsemesteret 
sendt ut en forespørsel til eksisterende arbeidsgruppeledere om de ønsker å 
fortsette i jobben. Denne forespørselen vil fra vårsemesteret 2017 også omfatte en 
forespørsel om de kan tenke seg å sitte i oppgaveutvalg for studieåret 2017/2018.  


- Studentrepresentantene til oppgaveutvalgene velges ut i en prosess som 
gjennomføres parallelt med ansettelsen av nye arbeidsgruppeledere. 


- I tillegg til den opprinnelige søknaden til jobben som arbeidsgruppeleder og det nye 
intervjuet for arbeidet i oppgaveutvalget, kan fakultetets erfaringer med 
vedkommende som arbeidsgruppeleder tillegges vekt, herunder resultatet av den 
årlige spørreundersøkelsen som gjøres blant studentene i gruppene. 


- Åtte studentrepresentanter utnevnes av fakultetet – to for hvert studieår. 
- Studentrepresentantene oppnevnes for ett år.  







 
 side 3 


 
 
 
   


- Studentrepresentantene skal ikke sitte i oppgaveutvalg for det studieåret der de er 
arbeidsgruppeleder. 


10/17 JUS124 Tingsrett. Emneansvar fra og med H17. Forslag fra Myklebust/Nordtveit. 


Vedtak Fra og med studieåret 2017/18 deles kursansvaret for JUS124 Tingsrett 50/50 mellom 
Ingunn Elise Myklebust og Ernst Nordtveit. 


  
Eventuelt  


 
Bjørnar Borvik 
Leder  Johanne Spjelkavik
 Sekretær  
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Sak 2/17 – 3 
Kandidatundersøkelsen 2016 
SiB har gjennomført en ny kandidatundersøkelse i 2016. Den omfatter kandidater som avsluttet høyere 
utdanning ved UiB, NHH og HiB i 2014. 


Undersøkelsen finnes her: http://www.sib.no/no/raadgivning/jobbklar/copy_of_kandidatundersokelsen-
1/kandidatundersokelsen-2016/view og er presentert her: http://www.uib.no/aktuelt/100678/mastergrad-
gir-jobb  


Hovedinntrykket oppsummeres slik: «Kandidatundersøkelsen 2016 finner at majoriteten av kandidatene 
fra utdanningsinstitusjonene i Bergen er veltilpassede på arbeidsmarkedet.» Bildet nyanseres videre: 
«Sammenlignet med 2011 har imidlertid arbeidsledigheten gått opp, det er færre som får relevant arbeid 
og det er blitt vanligere å måtte sende et høyt antall jobbsøknader for å få jobb. Kandidater med bakgrunn 
fra ingeniørutdanning og matematisk-naturvitenskapelige fag, som tidligere har hatt det enkelt på 
arbeidsmarkedet, har det betydelig vanskeligere i 2016. Et noe tyngre arbeidsmarked gjør at kandidatene i 
større grad vektlegger stabilitet og trygghet som faktorer i arbeidssøkingen. Et interessant poeng er at 
aktivitet utenfor studiene synes å påvirke mulighetene for å få relevant arbeid i betydelig grad.» 


Spesifikt for våre studenter: 


- De ønsker seg mer praksis i studiet (91 %) 


- Ingen av våre kandidater var arbeidsledige – UiB-snittet er 6 %. 98,2 % av våre kandidater er i 
fulltidsjobb, det er størst andel av alle UiBs fakulteter. (Deltid er frivillig for de to det gjelder.) 92 % 
opplever at de er i relevant jobb, UiB-snittet er 80 % - 83 % for alle med mastergrad. 


- De som ikke har relevant jobb anser at sentrale grunner til det er «for mange andre med samme 
utdanning», «for lite relevant yrkeserfaring» og «for dårlige karakterer» - i den rekkefølgen. Vårt 
fakultet skiller seg klart ut med hensyn til karakterer som forklaringsfaktor. Våre kandidater skiller seg 
også ut idet de ikke anser «Studiestedet for dårlig til å formidle kompetansen» og «For lite yrkesrettet 
utdanning» som sentrale forklaringsfaktorer. 90 % av våre kandidater har jobb på det geografiske 
stedet de ønsket, det er høyest av alle. 


- 43 % av 2014-kullet er beskjeftiget i offentlig sektor, 54 % i privat. De resterende 4 % er i 
«Organisasjon». UiB-snittet er hhv 57, 38 og 5 % 


- Gjennomsnittsinntekten rangerer fakultetene slik: MOF, [UiB-snitt], MatNat, JUS, PSYK, SV, HF. 
Medianinntekten rangerer oss slik: MOF, PSYK, JUS, [UiB-median] HF, MatNat, SV. Våre kandidaters 
inntekt viser imidlertid det klart minste standardavviket, hvilket indikerer at lønnen er relativt lik for 
alle i kullet. 


- I likhet med de øvrige profesjonsstudiene, har våre kandidater rangert «Jobb/yrkesmuligheter etterpå» 
som den klart viktigste enkeltfaktoren for valg av studium. Deretter følger Lønn – Status – Få brukt 
gode karakterer i den rekkefølgen. Det er samme rekkefølge for alle profesjonsstudiene. 


- På spørsmålet «I hvilken grad opplever du at utdanningen din har gitt deg tilstrekkelige 
kunnskaper/ferdigheter til å mestre jobben du har?» har våre kandidater høyest score – dvs best tillit til 
utdannelsen i så måte. Rapporten har imidlertid vist at både arbeidsgivere og kandidater anser at evne 



http://www.sib.no/no/raadgivning/jobbklar/copy_of_kandidatundersokelsen-1/kandidatundersokelsen-2016/view

http://www.sib.no/no/raadgivning/jobbklar/copy_of_kandidatundersokelsen-1/kandidatundersokelsen-2016/view
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til samarbeid er sentralt i forventet kompetanse, men kandidatene rapporterer at dette i liten grad 
formidles gjennom studiet. 


- 72 % av våre kandidater ville valgt samme studium igjen – det er klart best av alle fakulteter, for UiB er 
tallet 50 %. 21 % av våre kandidater vurderte å slutte underveis – UiB-snittet er 19 %. Over halvparten 
av dem som vurderte å slutte, oppgir «krevende studie» som årsak. 


- 84 % av våre kandidater jobbet under studiet, det er litt over UiB-snittet, men bare MatNat og SV har 
lavere andel. 56 % av våre kandidater hadde verv i en organisasjon, det er klart over UiB-snittet (43 %), 
og høyest av alle fakultetene. 


- 53 % av våre kandidater reiste ut under studiet; 48 % på utveksling 5 % på eget initiativ. Vi har størst 
andel utveksling, men PSYK har mange som reiser på eget initiativ, og har samlet større innslag av 
utenlandsstudier. 


- 21 % av masteroppgavene våre hadde tema utarbeidet i samarbeid med en ekstern virksomhet. Av 
disse anså 43 % at dette samarbeidet bidro til at de fikk en bestemt jobb. 


 
Tilbake til sakslisten 
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Sak 2/17 – 4 
Uttalelse til fakultetsstyresak 3/17: Prosess for utlysing av fast 
vitenskapelig stilling. 
 
Fakultetsstyret ba om uttalelse fra SU om undervisningsbehov i obligatoriske emner i tilknytning til 
utlysing av fast vitenskapelig stilling. 
Et utkast til uttalelse, forfattet av studieutvalgets leder, ble sendt på høring til studieutvalget den 11. 
januar, med frist 13. januar. Ingen merknader innkom, og uttalelse ble oversendt styret: 


 
Til studieutvalgets medlemmer: 


Som man vil være kjent med, skal fakultetsstyret avholde et ekstraordinært møte mandag 
den 16. januar, blant annet for behandling av sak 3/17: Forslag til prosess for utlysning av 
ledig, fast vitenskapelig stilling. 


Til denne saken er SU invitert til å komme med innspill. 


Av logistiske grunner, må saken behandles på sirkulasjon i studieutvalget og dessverre med 
en meget kort frist. 


Studieutvalget inviteres med dette til å komme med merknader til vedlagte forslag til 
uttalelse til fakultetsstyret, med frist fredag 13. januar kl. 08:00. Merknader sendes 
johanne.spjelkavik@uib.no  


Tre uttalelser fra emneansvarlige er vedlagt og tenkes sendt med til styret. 



mailto:johanne.spjelkavik@uib.no
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Til Fakultetsstyret 
Frå Studieutvalget 
 
 
Professor Bent Liisberg har sagt opp si stilling med verknad frå 31.01.2017, og dette fristiller ei fast 
vitskapleg stilling ved fakultetet. Denne stillinga skal no lysast ut, og Fakultetsstyret har i sak S101/16 
invitert Studieutvalget til å kome med innspel til den vidare rekrutteringsprosessen. I vedtaket frå 
Fakultetsstyret framgår det at dei emneansvarlege skal gjevast høve til å kanalisere sine innspel i denne 
saka via Studieutvalget.  


Studiedekanen har vurdert det slik at dei studieårsansvarlege sit med ei betre samla oversikt over emne 
og fagområde der det regelmessig viser seg å vere manglande tilgang på undervisningskrefter, enn kva 
tilfellet er for dei emneansvarlege. Sidan tida har vore svært knapp, ba difor studiedekanen onsdag 4. 
januar 2017 om at det vart retta ein forespørsel til dei studieårsansvarlege om å rapportere inn erfaringar 
knytta til bemanningsbehovet for gjennomføring av forelesingar, storgrupper og seminar i obligatoriske 
emner. Svarfristen vart sett til måndag 9. januar 2017. Det er klart at fakultetet framleis har eit stort 
behov for undervisningskrefter, men tilbakemeldingane frå dei studieårsansvarlege er ikkje eigna til å 
identifisere eit særleg behov innafor enkelte emne og fagområde, i alle fall ikkje slik at det skulle vere 
grunnlag for å utlyse ei fast stilling innafor eit bestemt fagområde. 


Nokre emneansvarlege har på eige initiativ meldt inn sine synspunkt til Studieutvalget, og då med 
utgangspunkt i erfaringane på eige emne. Desse innspela ligg vedlagt, og Studieutvalget vil be om at desse 
inngår i Fakultetsstyrets beslutningsgrunnlag. 


 
 
 
 
 







 
 side 8 


 
 
 
   


 
Fra Thomas Eeg: 
 
Studieutvalget 
Her 
 
 
 
 
 
 
 
 Bergen, 22.12.2016 
 
UTLYSNING AV LEDIG STILLING ETTER PROFESSOR BENT LIISBERG 
 
Det vises til skriv av 14.12.2016 fra dekan og fakultetsdirektør. 
 
Kursansvarlige på de obligatoriske fagene er bedt om å «opplyse om det er et udekket 
undervisningsbehov – både på kort og lang sikt – på det aktuelle kurset». 
 
Kursets emneområder kan i dag i hovedsak omtales stikkordsmessig som sentrale deler av økonomisk 
familierett (eller familieformuerett) og sentrale deler av arveretten. Kurset har siden innføringen av 
studiemodellen av 2003/04 tilbudt forelesninger ved henholdsvis Asbjørn Strandbakken (familierett minus 
samboerrett) og Thomas Eeg (arverett, fra ca. 2010 også samboerrett). At Strandbakken har forelest til 
tross for sine lederverv, må ses som en ren bonus for en kursansvarlig som skal ha undervisningskabalen 
til å gå opp. Han har også påtatt seg oppgaven i 2017, og det er å håpe at han ser seg i stand til det også i 
fremtiden. Det er imidlertid uavklart for meg hva Strandbakken tenker om dette. Det avhenger muligens 
av om han får fire nye år som dekan, men man kan altså ikke «budsjettere» med at dekanen skal inngå i 
undervisningskabalen også for fremtiden. Og dersom han ikke fortsetter som dekan, er det neppe avgjort 
at han kommer til å arbeide med familie- og arverett. Eeg vil kunne forelese både i 2017 og 2018 slik det 
ser ut i dag (og kan også forelese i familierettsdelen om det skulle bli nødvendig), men det er meget mulig 
at et forlengst opptjent forskningsfriår tas ut i 2019. 
 
Av øvrige førstekompetente lærere på kurset har vi også kunnet dra nytte av Gudrun Holgersen, som også 
har påtatt seg storgruppeundervisning i 2017, men hun pensjoneres som kjent i løpet av året. Også 
Anneken Sperr har storgruppeundervisning i 2017, og fortsetter trolig med det. I tillegg har vi kunnet 
benytte stipendiatene Camilla Haukeland Olsen (ikke 2017), Karsten Grimstad og Lill Haukanes. Haukeland 
Olsen og Grimstad skal imidlertid begge etter planen levere sine Ph.D-avhandlinger i starten av 2018, og 
det er derfor usikkert om vi kan bruke dem på kurset fra og med 2018. Ved et par anledninger har vi 
grunnet sykdomsforfall brukt Tine Eidsvaag som vikar, men hun ønsket ikke å ta storgrupper som fast 
kurslærer i 2017, og vil neppe prioritere undervisning i familie- og arverett fremover. 
 
Som kursansvarlig har Eeg normalt også måttet være eksamensleder, med unntak av 2015 da Holgersen 
tok oppgaven (og 2008 – Torstein Frantzen). Dette er ikke lett å få til hvert år, da siste kurset på første 
studieår har eksamen rett før sommerferien, noe som betyr at sensurarbeidet strekker seg fra midten av 
juni til ca. 20 juli. Også kursansvarlige har et rimelig berettiget krav på å kunne ta sin sommerferie 
sammen med sin familie. Det er derfor påkrevet med flere med førstekompetanse som kan dele på 
oppgaven. 
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Oppsummering: Vi klarer oss (så vidt) i 2017, men i 2018 vil vi bare ha to førstekompetente (Eeg og Sperr) 
og en stipendiat (Haukanes) som noenlunde «sikre» kort. I 2019 skal Haukanes levere sin avhandling, og 
er da neppe aktuell for undervisning. Samtidig tar Eeg antakelig ut forskningsfri. Dermed har vi muligens 
bare Sperr igjen som kurslærer i 2019. 
 
Det er dermed fra mitt synspunkt påkrevet at det arbeides for å rekruttere medarbeidere i fast 
vitenskapelig stilling som kan undervise på JUS112 arve- og familierett. Det er likevel slik jeg ser det ikke 
påkrevet at dette skjer i forbindelse med den ledige stillingen etter Liisberg, men en eller helst flere 
kompetente medarbeidere bør rekrutteres i god tid før kursstart våren 2018. Det minnes i den 
sammenheng om at foruten Haukeland Olsen og Grimstad vil også Maria Vea Lund være aktuell. Hennes 
midlertidige stilling utløper i januar 2018, hun opparbeider for tiden forskningsmessig kompetanse innen 
person- og arverett, og hun har gitt uttrykk for at hun gjerne vil være en del av det familie- og 
arverettslige miljøet ved fakultetet i fremtiden. 
 
--- 
 
Selv om det kanskje faller utenfor «bestillingen», nevner jeg at flere forskere som p.t. enten er 
stipendiater eller har sine primære forskningsaktiviteter innenfor andre fagområder, hav signalisert 
interesse i å bygge opp barneretten som fag. Det kan tenkes enten som en del av JUS112, eller – eventuelt 
i tillegg – som et spesialemne. Barneretten har nærmest vært neglisjert ved vårt fakultet, trolig på grunn 
av manglende kompetente fagpersoner med tilstrekkelig kapasitet. Dette til tross for den sentrale 
betydning barnerett har for enkeltmenneskets skjebne i det praktiske liv, f.eks. ved megling og 
konfliktløsning om bosted, omsorg og samvær etter foreldres samlivsbrudd, og til tross for den rivende 
rettslige utviklingen området har gjennomgått i de senere år. En styrking av mulige undervisere i JUS112 
kan kanskje også bidra til å bygge opp barneretten. 
 
 
 
Thomas Eeg 
Kursansvarlig JUS112 Arve- og familierett 
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Fra Christian Franklin: 
 
Studieutvalget 
Det juridiske fakultet 
UiB 


04.01.17 
Utlysing av ledig stilling etter Professor Bent Liisberg – Innspill fra kursansvarlig 
 
Jeg viser til brevet fra fakultetsledelsen datert 14.12.16, der kursansvarlige for 1.-4. studieår bes opplyse 
om det er et udekket undervisningsbehov på kursene sine, både på kort og lengre sikt, og å komme med 
synspunkter om hvilket fagområde den faste stillingen som skal utlyses således bør knyttes til. 


Som kursansvarlig for JUS 121 Norske og internasjonale rettslige institusjoner («NIRI»), har jeg følgende 
innspill:  


NIRI-kurset dekker som kjent over fire forskjellige rettsområder – norsk statsrett, folkerett, EU-rett og 
EØS-rett. Dette byr på særlige utfordringer når det gjelder rekruttering til undervisningen på kurset.  


Vi har pr. i dag fire forskjellige forelesere på kurset, som alle er eksperter på sine fagfelt (Tverberg – 
statsrett; Skodvin – folkerett; Franklin – EU-rett; Fredriksen – EØS-rett). Dette «team»’et har forelest fast 
på kurset de siste 6 årene. Ved sykdom, permisjon m.v. synes det å være nok kompetanse allerede ved 
fakultetet til å dekke disse forelesningene, i hvert fall teoretisk sett. Et annet spørsmål er naturligvis om 
de aktuelle kandidatene vil være villige til å stille i en slik situasjon eller ikke. Sånn sett er det nok et særlig 
behov på lengre sikt for økt undervisningskapasitet innen statsrett, der vi pr. i dag må fortsette å bruke en 
(ekstremt dyktig, vel og merke) ekstern foreleser.  


For å lede storgruppene på kurset kreves kompetanse innen alle de fire fagområdene som dekkes av 
kurset – eller i det aller minste at man er villig til å utvikle kompetanse som vil være dekkende for kursets 
behov på de fagområdene man er mindre bevandret med. I år skal storgruppene ledes av 3 faste ansatte 
(2 professorer og 1 førsteamanuensis), og 2 stipendiater. De siste årene har det gått relativt greit å finne 
1-2 stipendiater som er villige til å undervise på kurset, men det trengs minst 4 undervisere hvert år for å 
dekke over alle gruppene. 2 av de 3 faste ansatte storgruppelederne på årets kurs har mange hundre 
timer pluss i undervisningsbanken allerede, og har således strengt tatt ikke et «behov» for å undervise på 
kurset. De fleste andre aktuelle kandidater til storgruppeundervisning med fast ansettelse er enten i 
samme situasjon, eller har vist lite/ingen interesse for å undervise i alle kursets ulike deler – typisk er de 
skeptiske til å undervise i EU- og EØS-rett på kursets to siste storgruppesamlinger. Etter min mening er 
det derfor viktig å sikre kompetanse særlig innen EU- og EØS-rett for å kunne dekke over 
undervisningsbehovet hva gjelder storgruppeundervisningen på kurset, både på kortere og lengre sikt. 


Jeg vil derfor foreslå at stillingen utlyses innen offentlig rett mer generelt, med fortrinn for kandidater 
med kompetanse til å undervise i norsk statsrett og/eller EU- og EØS-rett. 


Med vennlig hilsen,  


Professor Christian Franklin 
Kursansvarlig JUS121 NIRI







 
 side 11 


 
 
 
   


 
Fra Bjørn Henning Østenstad 
 
Fra: Bjørn Henning Østenstad 
Sendt: 5. januar 2017 18:46 
Til: post@jurfa.uib.no; Johanne Spjelkavik 
Kopi: Karl Harald Søvig 
Emne: Innspel til SU om utlysing av fast stilling etter B. 
Liisberg 
 
 
Underteikna er kursansvarleg i Forvaltningsrett I (for dette studieåret) og Forvaltningsrett II (fast). Eg har i 
høve spørsmålet også konferert med Karl Harald Søvig som er den som ordinært er kursansvarleg i 
Forvaltningsrett I . 
  
Kva undervisning gjeld, er vi samde om at det ikkje er noko akutt mannskapsbehov i forvaltningsrett per 
dags dato. Vi er likevel få som er i posisjon til å ta kursansvar. På sikt er det slik ønskeleg med ei 
oppbygging av kapasiteten.  
  
mvh. 
Bjørn Henning Østenstad 
 


 


 
Tilbake til sakslisten 
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Sak 3/17 – 1 
Karakterstatistikk masteroppgaver UiB, UiO, UiT h13-v16. 


Etter implementeringen av «fellesprosjektet» for masteroppgaver ved UiB, UiO og UiT 
(fakultetsstyresak 51/15, 9. juni 2015), har SU og styret ønsket å holde øye med utviklingen 
særlig av karaktersetting. 


Vi har nå klar statistikken til og med våren 2016 – se vedlagte. 


Vi ser at Bergen nå henger etter de to andre med hensyn til å redusere topptyngden i 
karakterbruken – våren 16 hadde vi 32 % A, Oslo og Tromsø hadde hhv 24 og 21 %. Hvis vi slår 
sammen A og B hadde vi 64 %, Oslo hadde 58 % og Tromsø hadde 49 %. C var fordelt hhv 26, 
32 og 35 %. D/E var fordelt hhv 10, 7 og 16 %. Grovt sagt har Oslo «tatt igjen» manglende Aer i 
Cer, mens Tromsø i større grad har tatt dem igjen med Der og Eer. 


Her er vi hvordan karakterbruken har beveget seg over tid på de tre institusjonene: 


Bergen: 


 


Oslo: 


 


Tromsø: 







 
 side 13 


 
 
 
   


 


Universitets- og høyskolerådet har hvert år en undersøkelse av karakterbruken i uh-sektoren. 
Undersøkelsen er rotfestet i Kvalitetsreformens målsetning om en entydig karakterskala og –bruk 
over sektoren. Sektorens fagområder blir undersøkt etter en femårsplan, og i 2016 var blant 
annet juridiske fag gjenstand for undersøkelse (fakultetsstyresak 96/16, 13. desember 2016). I 
UHRs gjennomgang og presentasjon av karakterbruken for juridiske fag, ble dette fellesprosjektet 
holdt fram som eksempel på «good practice» i sektoren. UHR anser at dette sammen med at vi 
tok ut veileder fra sensur, har virket til en reduksjon i bruken av A og B i forhold til det vi har sett i 
«toppårene» 


Vi har laget et avsnitt i sensorbrevene som gikk ut høsten 2016 der vi retter særlig 
oppmerksomhet mot de nye karakterbeskrivelsene og tilsiktet bruk av disse (fakultetsstyresak 
48/16, den 7. juni 2016). Det gjenstår ennå å se om dette gir seg utslag i mindre topptung 
karaktersetting. En oversikt over karaktersetting for høsten 2016 vil ikke komme før 
klagesensurvedtakene foreligger. 


Etter administrasjonens oppfatning bør vi la gjeldende ordning virke hele studieåret 2016/2017 for 
deretter å vurdere om resultatene dette studieåret påkaller ytterligere tiltak, eventuelt i en 
samordning med Oslo og Tromsø. 


Forslag til uttalelse: 


Studieutvalget kan ikke si seg tilfreds med resultatene fra våren 2016 for Bergens vedkommende, 
ut fra myndighetenes og vår målsetning om bredere bruk av karakterskalaen. 


Utvalget mener likevel at vi bør la nåværende ordning – herunder det nye sensorbrevet fra 
høsten 2016 – virke i alle fall et helt studieår før vi eventuelt vurderer ytterligere tiltak. 


Oversikten med saksframstilling og uttalelse oversendes fakultetsstyret til orientering.
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Absolutte tall Prosenter
30 studiepoeng Bergen


A B C D E F Totalt A B C D E F
h12 51 30 23 8 2 1 115 h12 44 26 20 7 2 1
v13 48 65 37 10 0 1 161 v13 30 40 23 6 0 1
h13 45 30 27 4 0 1 107 h13 42 28 25 4 0 1
v14 51 50 31 9 3 1 145 v14 35 34 21 6 2 1
h14 19 38 23 2 1 1 84 h14 23 45 27 2 1 1
v15 43 65 41 6 1 1 157 v15 27 41 26 4 1 1
h15 43 33 32 8 1 0 117 h15 37 28 27 7 1 0
v16 56 57 46 17 0 1 177 v16 32 32 26 10 0 1


356 368 260 64 8 7 1063
% 33 35 24 6 1 1 100


Absolutte tall Prosenter
30 studiepoeng Oslo


A B C D E F Totalt A B C D E F
h12 100 73 25 12 1 0 211 h12 47 35 12 6 0 0
v13 113 96 35 10 3 2 259 v13 44 37 14 4 1 1
h13 72 68 63 15 2 2 222 h13 32 31 28 7 1 1
v14 82 105 69 14 2 2 274 v14 30 38 25 5 1 1
h14 64 80 63 16 3 1 227 h14 28 35 28 7 1 0
v15 74 100 74 25 5 6 284 v15 26 35 26 9 2 2
h15 42 70 55 21 4 2 194 h15 22 36 28 11 2 1
v16 65 94 88 12 8 6 273 v16 24 34 32 4 3 2


612 686 472 125 28 21 1944
% 31 35 24 6 1 1 100


Absolutte tall Prosenter
30 studiepoeng Tromsø


A B C D E F Totalt A B C D E F
h12 26 21 11 5 1 0 64 2012 41 33 17 8 2 0
v13 15 14 8 2 0 0 39 v13 38 36 21 5 0 0
h13 7 7 7 1 1 0 23 h13 30 30 30 4 4 0
v14 13 17 11 3 0 1 45 v14 29 38 24 7 0 2
h14 7 15 9 3 0 0 34 h14 21 44 26 9 0 0
v15 11 11 13 2 0 0 37 v15 30 30 35 5 0 0
h15 6 6 4 4 0 0 20 h15 30 30 20 20 0 0
v16 12 16 20 9 0 0 57 v16 21 28 35 16 0 0


97 107 83 29 2 1 319
% 30 34 26 9 1 0 100
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Tilbake til sakslisten 
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Sak 3/17 – 2 


Utviklingen med hensyn til sensurklager. 
Vi fikk ordningen med blind klagesensur fra august 2014. Vi så en krapp endring i så vel klagetilbøyelighet 
som endringstilbøyelighet; begge deler økte. Se presentasjon til SU 14. mai 2016 (sak 36/16) og 
fakultetsstyrets sak 51/16. 


Studieadministrasjonen har nå oppdatert oversikten over klagetilbøyeligheten (bare sensurklager) med 
tall for studieåret 2015/2016, se tabell under. 


Vi ser at klagetilbøyeligheten er omtrent den samme – 14,9 % mot 14,7 året før. 


Videre ser vi at den store økningen i tilbøyelighet til endring er opprettholdt med bare en helt marginal 
reduksjon; andelen uendret er 47,7 % mot 46,6 % året før. 


Vi ser at endring til gunst har en økning – fra 38,5 % til 42,4 %. 
Tilsvarende har endring til ugunst blitt redusert fra 15,1 % til 9,9 %. Det er en reduksjon på godt over 30 
%. 


At tallene for endring – og fordelingen gunst/ugunst – er som de er, framstår som noe overraskende, 
ettersom studiedekanen i samarbeid med emneansvarlige har iverksatt tiltak i studieåret 2015/16 for å 
sikre at nivået fra ordinær sensur ble videreført til klagesensuren (brev 17. november 2016). Vi kan 
selvsagt ikke si at tiltakene ikke har virket; vi vet ikke hvordan resultatene hadde vært uten disse 
tiltakene. Vi kan konstatere at klagesensuren berører emnenes karakternivå. Denne effekten skal likevel 
ikke overdrives: Summen av ikke påklagd og ikke endret sensurvedtak var i 2015/16 92,21 % av all sensur.  


For de obligatoriske emnene har vi en oversikt over hvor store endringene er: 


Uendret 495 47,73 % 
   Endring 542 52,27 % 
  


464 
Til gunst 449 82,84 % 


  
71 


Til ugunst 93 17,16 % 
  


7 
Til gunst 


     Fra C til A 6 1,34 % 
   Fra C til B 60 13,36 % 
 


En karakter 85,61 % 
Fra D til B 25 5,57 % 


 
To karakterer 13,10 % 


Fra D til C 230 51,22 % 
 


Mer enn to karakterer 1,29 % 
Fra E til B 1 0,22 % 


  
100,00 % 


Fra E til C 30 6,68 % 
   Fra E til D 65 14,48 % 
   Fra F til B 1 0,22 % 
   Fra F til C 5 1,11 % 
   Fra F til D 7 1,56 % 
   Fra F til E 19 4,23 % 
   Totalt 449 100,00 % 
   Til ugunst 


     
                                                
1 85,1 % av all sensur ble ikke påklaget. 47,7 % av den påklagde sensuren (=7,1 % av all sensur) ble ikke 
endret. 
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Fra B til C 2 2,15 % 
   Fra C til D 62 66,67 % 
   Fra C til E 1 1,08 % 
   Fra D til E 21 22,58 % 
   Fra D til F 2 2,15 % 
   Fra E til F 5 5,38 % 
   Totalt 93 100,00 % 
    


Vi ser at det overveiende flertallet av endringer er på én karakter, men vi har seks forekomster av endring 
med tre karakterer og én forekomst med endring på fire karakterer (fra F til B i JUS242 Rettergang). Vi har 
utarbeidet en matrise som viser i detalj hvordan alle endringene har vært for hvert enkelt emne de to 
siste studieårene – se nederst i saken. 


Hovedproblemet med endringene er neppe det totale karakternivået – verken i de enkelte emner eller i 
programmet som helhet. Endringene i klagesensuren reiser imidlertid (minst) to andre problemstillinger: 
For det første vil de store endringene rokke ved tilliten til sensuren, selv om de er få. For det andre gir den 
høye tilbøyeligheten til endring (52,3 %) grunn til å spørre om grunnlaget eller referanserammene for 
sensuren faktisk er det samme for ordinær sensur som for klagesensur. Forutsetningen er helt utvilsomt 
at rammene skal være de samme – dette er selvsagt, og det har vært særlig poengtert som begrunnelse 
for blind klagesensur. De tiltakene vi har satt i verk for å kvalitetssikre klagesensuren har tatt sikte på å 
sikre nettopp dette. 


Begge disse forholdene er faglige og kvalitative. 


Studieutvalget uttaler: 


- Det foreslås at en eksplisitt gjennomgang av foregående års sensur og klagesensur gjøres til fast del av 
den periodiske emneevalueringen. 


- Problemstillinger og ideer og innspill til forbedringer rundt sensur og klagesensur holdes på 
dagsorden i undervisningsfaglige sammenhenger de nærmeste årene. 


- Orienteringen og studieutvalgets uttalelse oversendes fakultetsstyret til orientering. 
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Matrisen her viser samtlige endringer som er gjort i klagesensuren for obligatoriske emner de to siste 
studieårene. De gule rutene viser uendret, det som er over de gule er til gunst, de som er under er til 
ugunst. Større avstand fra gul rute tilsier større avvik i klagesensuren. 


Fra B Fra C Fra D Fra E Fra F Fra B Fra C Fra D Fra E Fra F
JUS111 Forvaltningsrett I JUS111 Forvaltningsrett I


Til A 2 Til A
B 1 5 2 B 3
C 12 7 1 C 13 15 2
D 2 11 1 D 1 6
E 3 E 1 1
F 1 F


JUS112 Arve- og familierett JUS112 Arve- og familierett
Til A 1 Til A


B 1 B 2 3
C 8 6 2 C 6 10
D 11 13 2 D 2 8 4 1
E 3 5 3 E 2 1 3
F 1 F 1 1


JUS113 Kontraktsrett I JUS113 Kontraktsrett I
Til A Til A


B 8 2 B 1 2 2
C 18 3 C 12 16 5
D 4 14 2 D 2 13 1
E 5 2 E 1 1
F 1 F


JUS114 Juridisk metode JUS114 Juridisk metode
Til A 1 Til A 4


B 4 3 B 3 6
C 11 10 C 4 12 1
D 4 8 1 D 5
E 3 1 E 1 1
F F 1


JUS121 Norske og internasjonale rettslige institusjoner JUS121 Norske og internasjonale rettslige institusjoner
Til A Til A


B 1 7 2 B 5 1
C 9 11 1 C 16 21
D 1 9 2 D 4 13 3
E 1 2 1 E 2
F F


JUS122 Erstatningsrett JUS122 Erstatningsrett
Til A Til A


B 4 4 B
C 2 21 9 C 17 6 7
D 3 10 3 D 11 21 7
E E 9 4 1
F F 3


JUS123 Forvaltningsrett II JUS123 Forvaltningsrett II
Til A Til A


B 5 B 3 1
C 26 15 C 17 12
D 2 9 8 D 6 2
E E 1
F F


JUS124 Tingsrett JUS124 Tingsrett
Til A Til A


B 1 B 1
C 19 10 1 C 1 25 9 1
D 1 13 11 2 D 4 11 2
E 2 2 E 1
F 1 F


2014/2015 2015/2016
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Fra B Fra C Fra D Fra E Fra F Fra B Fra C Fra D Fra E Fra F
JUS131 Kontraktsrett II JUS131 Kontraktsrett II


Til A Til A
B 1 3 5 B 8 2
C 18 10 C 25 15 1
D 4 5 4 D 3 10 2
E 2 1 E 1 1
F 1 F


JUS132 Pengekravsrett JUS132 Pengekravsrett
Til A 1 1 Til A


B 2 2 B 6 2
C 2 22 14 C 30 7 1
D 7 11 1 D 10 18
E 1 E 1 1
F 2 1 F 1


JUS133 Rettskilde- og metodelære JUS133 Rettskilde- og metodelære
Til A Til A


B 7 3 B 4
C 2 15 11 1 C 15 12 2
D 1 8 4 D 2 9 2
E 2 E 1
F F


JUS134 Rettshistorie og komparativ rett JUS134 Rettshistorie og komparativ rett
Til A Til A


B 3 B 1 2
C 1 22 18 4 C 12 25 5
D 4 D 1 10 9
E E 1
F F


JUS135 Rettsstat og menneskerettigheter JUS135 Rettsstat og menneskerettigheter
Til A Til A


B 8 1 B 5
C 18 10 C 17 12
D 3 10 3 D 1 19 4
E E 1 3
F F


JUS241 Strafferett (* mangler data for 18 uendrete karakterer (60 end JUS241 Strafferett
Til A 1 3 Til A 1


B * 20 4 1 B 4 3
C * 14 2 C 1 19 25 5
D 2 * D 13 19 11
E 2 6 * E 2
F 1 2 2 * F


JUS242 Rettergang JUS242 Rettergang
Til A Til A 1


B 1 8 5 1 1 B 13 3 1
C 13 18 6 1 C 18 20 4 2
D 15 10 3 D 6 23 10 2
E 2 3 1 E 2 5 5
F 1 2 F 2


JUS243 Alminnelig formuerett JUS243 Alminnelig formuerett
Til A 1 1 Til A


B 1 5 4 B 2 1
C 10 9 1 C 11 11 2 3
D 7 17 3 D 2 19 8 4
E 2 7 12 2 E 1 3 6
F 1 2 9 21 F 1


2014/2015 2015/2016


 


Tilbake til sakslisten 
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Sak 4/17 


Endring i Utfyllende regler for studier ved Det juridiske fakultet, 
Universitetet i Bergen 
I emnebeskrivelsen for JUS399 Masteroppgaver 30 studiepoeng er det opplyst under «Vurderingsformer» 
at «Studenter som har fått vurdert masteroppgave til bestått karakter, kan ikke levere denne eller annen 
oppgave til ny vurdering.» 


Forholdet reguleres av § 6.8 nr. 4 i Forskrift om opptak, studier, eksamen og grader ved Universitetet i 
Bergen. Der er hovedregelen at bestått masteroppgave kan leveres på nytt én gang, men at fakultetet kan 
fastsette andre regler. Vi har altså hjemmel til å fravike denne bestemmelsen.  


Av eksamens- og gjentaksreglene i Utfyllende regler for studier ved Det juridiske fakultet, Universitetet i 
Bergen går det imidlertid ikke fram at masteroppgaven er unntatt fra hovedreglene om gjentak av 
eksamen (hovedsakelig «tregangersregelen»). Forslaget her går ut på at vi gjør tilføyelser i Utfyllende 
regler for studier ved Det juridiske fakultet, Universitetet i Bergen sånn at regelsettet blir konsistent også 
med hensyn til gjentak av masteroppgaven. 


På denne bakgrunn foreslås følgende: 


I Utfyllende regler for studier ved Det juridiske fakultet, Universitetet i Bergen gjøres tilføyelser som angitt 
i fet skrift. Tilføyelsene tar ikke sikte på å endre gjeldende rettstilstand. 


§ 3-4 nr. 1 bokstav c punkt iii: «Eksamen i ett og samme kurs kan gjentas inntil to ganger (se 3.b) nedenfor 
for tellende forsøk), likevel med de begrensningene som går fram av punkt iv til vii nedenfor. Bestått 
masteroppgave kan ikke gjentas.» 


§ 3-4 nr. 3 bokstav a: «Man kan framstille seg til samme eksamen inntil tre ganger, se punkt b) under for 
tellende forsøk. Bestått masteroppgave kan ikke gjentas.» 


Tilbake til sakslisten 
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Sak 5/17 


Oppdatere møtekalenderen for SU 


I sitt møte den 14. juni 2016 vedtok SU møtekalender for studieåret 2016/17 (sak 57/16). 


For våren 2017 gjelder det følgende datoer: 


Tirsdag 17. januar  
Tirsdag 28. februar  
Tirsdag 21. mars  
Tirsdag 25. april  
Tirsdag 23. mai 
Tirsdag 13. juni 


Det viser seg nå at 21. mars og 25. april ikke er mulig for studiedekanen. 


Styret har møter 14. mars, 2. mai og 6. juni – det kan være et poeng for SU å holde sine møter i tide til å få 
styrebehandlet ting som eventuelt må videre. 


En mulighet er å slå disse to møtene sammen til ett møte mandag 3. april (tirsdag 4. april er 546 opptatt hele dagen). 
Uke 14 er siste uken før påske. 


Tilbake til sakslisten 
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Sak 6/17 


JUS134-Kina Rettshistorie og komparativ rett med særskild fokus på 
kinesisk rettskultur 


Forslag om tilføyelse i emnebeskrivelsen 


I emnebeskrivelsen heter det nå: «Emnet har plass til inntil 15 studentar. Plassane på JUS134-
Kina blir tildelte gjennom loddtrekning blant dei interesserte. Inntil 5 av plassane kan tildelast til 
studentar som kan dokumentere tidlegare erfaring frå Kina eller ei særleg interesse for Kina og 
kinesisk rett.» 


Vi ser at det ikke framstår som tydelig for studentene hva som ligger i det særskilte kravet for å bli 
vurdert til en av de fem reserverte plassene. Kravet tar klart nok sikte på søkere med 
kompetanse eller tilknytning et stykke utenfor det ordinære, men er fortsatt upresist. 


For å imøtekomme et behov for avklaring av hvordan vilkåret blir forstått i opptaksprosessen, 
foreslås det at følgende tilføyelse gjøres i emnebeskrivelsen, her uthevet med fet skrift: 


Emnet har plass til inntil 15 studentar. Plassane på JUS134-Kina blir tildelte gjennom 
loddtrekning blant dei interesserte. Inntil 5 av plassane kan tildelast til studentar som kan 
dokumentere tidlegare erfaring frå Kina eller ei særleg interesse for Kina og kinesisk rett. For å 
kunne bli tildelt plass på særskilt grunnlag, må studentene enten ha kinesisk 
språkkompetanse på et visst nivå, eller de må ha formalkompetanse om kinesisk kultur, 
historie, eller samfunnsliv. Erfaring fra Kina i form av lengre opphold i landet kan også 
være tilstrekkelig. 


Dette anses ikke å være strengere vilkår enn det som ble forsøkt uttrykt i den opprinnelige 
formuleringen. 


Tilbake til sakslisten 
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Sak 7/17 


Søknad om forhåndstilsagn om fritak fra krav om engelsk spesialemne. 


Vi har mottatt en henvendelse fra Høgskolen i Lillehammer v/professor Geir Stenseth: 


Vi er kjent med at fakultetsstyret […] f.o.m dette studieåret har vedtatt obligatorisk 
spesialemne på engelsk i mastergraden i rettsvitenskap. Også vi så et slikt behov 
komme, og konverterte  ett av våre 15 stp.-emner til å bli engelskspråklig i 
2014 ("Western Legal Culture", tidligere"Rettskildelære II,  sammenlignende rett og 
rettshistorie"). 


Ved fakultetet i Oslo anses deres krav om obligatorisk engelskspråklig emne som 
gjennomført av studenter fra HiL som har avlagt emnet «Western Legal Culture» som del 
av sin bachelorgrad (se http://www.uio.no/studier/program/jus/oppbygging/). Våre 
studenter har tatt opp at dette også burde gjelde tilsvarende ved fakultetet i Bergen, og 
jeg sender deg da problemstillingen. Jeg antar at forholdet til vårt engelskspråklige 
emne ved HiL ikke var fremme da fakultetsstyret vedtok unntaksbestemmelsene, da jeg 
heller ikke kan se at kravet om engelskspråklige emne er inntatt i den toårige 
masterpåbyggingen for bachelorer (men her kan jeg jo ha oversett noe). 


Uansett vil vi være takknemlig om dere nå kunne ta opp denne problemstillingen, og 
anse kravet om obligatorisk engelskspråklig emne som gjennomført av studenter fra HiL 
som har avlagt emnet «Western Legal Culture» som del av sin bachelorgrad. 


Emnebeskrivelsen og «pensum» er ikke oppdatert i lenken fra UiOs hjemmeside ovenfor - 
oppdaterte lenker følger nedenfor. 


Emnebeskrivelse: http://www.hil.no/content/view/full/55171/language/nor-NO 
"Pensum": http://www.hil.no/pensum/Pensum-2016-2017/JUS2007-2 


Det er grunn til å presisere at det ikke er tale om å godskrive bacheloremnet i seg selv, det er 
bare tale om at det spesifikke kravet om et engelskspråklig spesialemne skal anses oppfylt. 


I vårt program er det krav om at (minst) et spesialemne skal være tatt på engelsk for studenter 
som ikke reiser ut på femte år. Kravet gjøres gjeldende for studenter som fullfører graden våren 
2017 eller senere. 


Hos oss er alle spesialemner på masternivå – i motsetning til masterprogrammet i Oslo har vi 
ingen valgemner på bachelornivå. Vi godskriver heller ikke emner i vårt program som er bestått 
på bachelornivå ved en annen norsk institusjon. 


Det vil si at vårt krav er at det engelske emnet også skal være på masternivå, med de kravene til 
fordypning som ligger i det. 


At Oslo anser engelskkravet for oppfylt også med emne på bachelornivå, henger formodentlig 
sammen med at de selv har valgemner på bachelornivå, og deres engelskkrav er formulert slik i 



http://www.uio.no/studier/program/jus/oppbygging/

http://www.hil.no/content/view/full/55171/language/nor-NO

http://www.hil.no/pensum/Pensum-2016-2017/JUS2007-2
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studieplanen: «Det er obligatorisk med et engelsk valgemne (bachelor- eller masternivå) hvis du 
ikke reiser på utveksling.» Med et slikt utgangspunkt er det nærliggende at også eksterne emner 
på bachelornivå kan oppfylle kravet. Hos oss er dette altså annerledes. 


Da vi etablerte ordningen med obligatorisk engelsk spesialemne, tok vi sikte på at unntakene 
skulle være få og snevre – det er tilsiktet at den store hovedregelen skal være at alle tar et 
spesialemne på engelsk. Det er også tilsiktet at denne kompetansen skal knyttes til masternivået 
i studiet. 


Det er riktig at enkelte emner som tas i utlandet av våre studenter på utveksling, ikke 
nødvendigvis er på masternivå ved vertsinstitusjonen. Vi anser likevel at fremmedspråkskravet 
isolert sett er oppfylt i disse tilfellene, idet studenter i utveksling vil ha langt mer bredde i sin 
fremmedspråklige portefølje enn det som blir tilfellet med ett enkelt engelskspråklig emne 
hjemme. 


Videre er et viktig formål med kravet at de norske studentene skal møte internasjonale studenter, 
og slik bygge internasjonalt nettverk og lære om andre rettskulturer gjennom samspill med 
medstudenter. Det er altså ikke tale om språkkompetanse alene. Det er neppe tilstrekkelig 
mange internasjonale studenter som tar de engelske emnene ved Høgskolen i Lillehammer til at 
det blir tale om et «miljø». Det innebærer at alle intensjonene med engelskspråklig emne ikke kan 
oppfylles der. 


På denne bakgrunnen foreslås at det ikke åpnes for at engelske emner på bahcelornivå anses å 
oppfylle kravet til engelskspråk i spesialemneporteføljen hos oss. 


Avgjørelsen her anses å ligge innenfor studieutvalgets kompetanse, jf. Reglement for Det 
juridiske fakultet § 9. Det tilligger fakultetsstyret å foreta vesentlige endringer, noe som ikke 
foreligger her. 


Tilbake til sakslisten 
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Sak 9/17 


Oppnevning av studentrepresentanter til oppgaveutvalget. 


1. Bakgrunn for utredningen 
Fakultetsstyret gjorde i sak 74/16 vedtak om at ansvaret for å utnevne studentrepresentanter til 
oppgaveutvalgene flyttes fra JSU til fakultetet. Den aktuelle bestemmelsen i Instruks om 
oppgåvegjeving og sensur har nå denne ordlyden: 


1.1 Oppgåveutval 
Oppgåveutval for kvart av dei fire første studieåra er kursansvarleg for det aktuelle kurset og to 
studentrepresentantar oppnemnd av fakultetet. Det kan gjerast heilt eller delvis unntak frå krav om 
studentdeltaking i utvalet dersom eigna studentrepresentantar ikkje let seg framskaffe. 
Kursansvarleg skal trekkje inn ein eller fleire seminar- eller storgruppeleiarar i oppgåveutvalet. […] 
 


Studieutvalget hadde også foreslått å redusere antallet studentrepresentaner i oppgaveutvalget 
fra to til en, men dette forslaget ble forkastet av fakultetsstyret. Endringen av instruksen består 
således bare i at ansvaret for å utnevne studentrepresentanter til oppgaveutvalget flyttes fra JSU 
til fakultetet. Vi har sett på hvordan en slik ordning kan administreres. 


2. Kriterier for ny ordning 
Utredningen i forkant av fakultetsstyrevedtaket avdekket og drøftet fordeler og ulemper ved 
ordningen med oppgaveutvalg og studentrepresentasjon i utvalget. Forslaget her har til hensikt å 
ivareta hensynene bak studentrepresentasjon i oppgaveutvalg, og i størst mulig grad demme opp 
for ulempene det medfører. 


Den sentrale hensikten med studentrepresentasjon i oppgaveutvalg er å fremme studiekvalitet. 
Studentenes deltakelse i oppgaveutvalget skal sikre at eksamensoppgavene er utformet på en 
slik måte at studentene har de nødvendige forutsetninger til å løse dem etter å ha fulgt 
undervisningen i det aktuelle emnet. 


Studentrepresentantene i oppgaveutvalget må derfor ha god oversikt over undervisningen som er 
gitt i det aktuelle emnet, og være i stand til å sette seg inn i hvordan oppgaven oppfattes av den 
alminnelige student – men også av de studentene som befinner seg over eller under dette 
gjennomsnittet. De bør også ha overblikk over studieåret som helhet, slik at forventningene ved 
de ulike eksamener ikke bare står i forhold til undervisningen i det enkelte emne, men også har 
en indre sammenheng. 


Den største ulempen ved studentrepresentasjon i oppgaveutvalget, er risikoen for lekkasjer. 
Universitets- og høyskoleloven pålegger universitetet å sørge for upartisk og faglig betryggende 
prøving av kandidatene. Lekkasjer fra oppgaveutvalg, slik vi vet at har forekommet, er ikke 
akseptabelt.  


Det er altså avgjørende at studentrepresentantene er pålitelige, og forholder seg lojalt til 
arbeidsoppgaven og fakultetet. 


I tillegg er ressurssituasjonen ved fakultetet krevende. Det er viktig at ordningen med utvelgelse 
opptar minimalt med administrative ressurser. 
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Til sist er det rent praktiske og dels selvsagte hensyn som må ivaretas, som at man ikke kan sitte 
i oppgaveutvalg på et studieår der man selv har eksamener eller er arbeidsgruppeleder, ikke kan 
ha nære forbindelser til personer på det aktuelle studieåret, og at studentrepresentantene må ha 
ledig tid og arbeidskapasitet. Det er også påkrevd med en aktiv studierett ved Det juridiske 
fakultet. 


3. Forslag til ny ordning 
På grunnlag av utredningen og behandlingen i fakultetsstyret vil vi fremme følgende forslag: 


I forbindelse med ansettelsen av arbeidsgruppeledere blir det i vårsemesteret sendt ut en 
forespørsel til eksisterende arbeidsgruppeledere om de ønsker å fortsette i jobben. Denne 
forespørselen vil fra vårsemesteret 2017 også omfatte en forespørsel om de kan tenke seg å sitte 
i oppgaveutvalg for studieåret 2017/2018.2 


Studentrepresentantene til oppgaveutvalgene velges ut i en prosess som gjennomføres parallelt 
med ansettelsen av nye arbeidsgruppeledere. I tillegg til den opprinnelige søknaden til jobben 
som arbeidsgruppeleder og det nye intervjuet for arbeidet i oppgaveutvalget, kan fakultetets 
erfaringer med vedkommende som arbeidsgruppeleder tillegges vekt, herunder resultatet av den 
årlige spørreundersøkelsen som gjøres blant studentene i gruppene. Åtte studentrepresentanter 
utnevnes av fakultetet – to for hvert studieår. De sitter i ett år. De skal ikke sitte i oppgaveutvalg 
for det studieåret der de er arbeidsgruppeleder. 


4. Begrunnelse 
Ved å bruke erfarne arbeidsgruppeledere vil flere hensyn bli ivaretatt. Arbeidsgruppelederne er 
sterke studenter, men sentralt i deres arbeidsoppgave er å ivareta studenter på alle 
ferdighetsnivå. Derfor har arbeidsgruppelederne bedre forutsetninger til å foreta en vurdering på 
vegne av samtlige studenter enn det en gjennomsnittsstudent vil ha. 


Arbeidsgruppeledere ansettes ikke bare på bakgrunn av faglige prestasjoner og antatt 
pedagogiske evner. Det er også avgjørende at de fremstår med høy integritet og tillit. Når de i 
tillegg har en periode bak seg som arbeidstakere ved fakultetet, har de normalt også opparbeidet 
et lojalitetsforhold, og de har fått anledning til å vise seg tilliten verdig. I den grad vi er i stand til å 
sikre oss mot lekkasjer og andre uheldige episoder i forbindelse med oppgaveutvalgene, er dette 
sannsynligvis det nærmeste vi kommer en betryggende ordning. 


Utvelgelsen av studentrepresentanter til oppgaveutvalgene vil i alle tilfelle kreve ressurser av 
fakultetet. Ved å gjennomføre denne rekrutteringsprosessen parallelt med ansettelsen av nye 
arbeidsgruppeledere, vil ressursbruken minimeres. 


5. Evaluering av ordningen 


                                                
2 Ettersom arbeidsgruppelederjobben er tidkrevende, kan det tenkes at oppgaveutvalg er mest aktuelt for 
arbeidsgruppeledere som ikke vil fortsette et år til. 
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For å vurdere hvordan ordningen har fungert, foreslår vi en evaluering ved utgangen av 
studieåret 2017/2018. Evalueringen skal særlig undersøke følgende momenter: 


• Sikkerhet – er denne ivaretatt, eller er det fortsatt risiko for lekkasjer? Kjenner vi, JSU eller 
andre til nye lekkasjer? 


• Representasjon – lykkes vi med å skaffe nok studentrepresentanter med den nye 
ordningen? 


• Ressursbruk – hva koster ordningen fakultetet i administrative ressurser?  
• Arbeidsbelastning og andre erfaringer - hvordan har studentene i oppgaveutvalgene 


opplevd oppgaven? 
• Kvalitet – hvordan har ordningen bidratt til studiekvaliteten? Her er det viktig at det 


innhentes tilbakemeldinger fra samtlige emneansvarlige, i den grad det er mulig. 
 


Tilbake til sakslisten 
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Sak 10/17 


JUS124 Tingsrett Emneansvar. 


Vi har mottatt følgende henvendelse fra emneansvarlig Ingunn Elise Myklebust: 


Fra: Ingunn Elise Myklebust 
Sendt: 10. januar 2017 09:41 
Til: Johanne Spjelkavik 
Kopi: Bjørnar Borvik; Ernst Nordtveit 
Emne: Kursansvar tingsrett 


[…] 


Eg har spurt Ernst om han vil ha kursansvaret i tingsrett saman med meg f.o.m. haust 
2017, noko han gjerne ville, samt også akkurat nemnt dette i telefonsamtale med 
Bjørnar.   


Ernst har heile vegen delt førelesingar i kurset saman med meg, så eg trur at delt formelt 
ansvar her vil vere ein fordel for å utvikle kurset framover, både i høve til det faglege, 
digitalisering og som ein del av studiereforma. Sjølv har eg etterkvart fått mange 
undervisingsoppgåver, og ønskjer også å frigjere litt tid til å utarbeide lærebok i planrett. 


Mvh, 
Ingunn 


Ernst Nordtveit har fra før emneansvar for to spesialemner: JUS271-2-A Energy Law og JUS271-
2-B Comparative Energy law - Renewable energy and energy market. Han er også involvert i 
JUS272-2-A American Law sammen med profesor II Larry Bakken. Dette antas ikke å være til 
hinder for at han overtar deler av emneansvaret for JUS124 Tingsrett. Det vises til Myklebusts 
argumenter. 


Forslag til vedtak 


Fra og med studieåret 2017/18 deles kursansvaret for JUS124 Tingsrett 50/50 mellom Ingunn 
Elise Myklebust og Ernst Nordtveit. 


Tilbake til sakslisten 
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UNIVERSITETET I BERGEN     
DET JURIDISKE FAKULTET 


 
REFERAT  


FORSKNINGSUTVALGET  
TIRSDAG 24. januar 2017 KL. 12.15 – 14.45 


 
 
Til stede: Berte-Elen Konow (leder), Thomas Eeg, Knut Einar Skodvin, Marianne Nerland, 
Bente Rosnes, Tommy Flesland, Lise Carlsen, Henning Simonsen (referent). 
Fra administrasjonen: Birgit Falch 
 
Saksliste: 
 
03/17 Godkjenning av innkalling, saksliste 


Godkjent. 
 
4/17 Orienteringssaker 
 - Protokoll fra nasjonalt fakultetsmøte 19. oktober 2016 – tatt til etterretning  


- Veiledning for bedømming av søkere til professorater og professoropprykk i 
rettsvitenskap – fra nasjonalt fakultetsmøte 19. oktober 2016 – tatt til etterretning 
- Oversikt over forbruk i 2016: tilskuddsreiser/vit.ass./språkvask – tatt til etterretning 


 
5/17 Forskeropplæringens grunnlinje – mindre endringer  
 Vedtak: 
 Forskningsutvalget vedtar endringer i Grunnlinjen som beskrevet i saksfremlegget. 
 
6/17 Reisestøtte – Leiden 
 Vedtak:  


 Annika Suominen innvilges inntil kr. 5 250 til deltagelse på konferanse i strafferett i 
Leiden 26.-27. juni 2017. 


 
7/17 Meltzer – reise  
 Vedtak: 


Midlene er innvilget i tråd med vedlagte oversikt. Vedtaket er ikke offentlig før 8. 
mars. 


 
8/17 Meltzer – forskningstermin  


Vedtak:  
Midlene er innvilget i tråd med vedlagte oversikt. Vedtaket er ikke offentlig før 8. 
mars. 


 
9/17 Små driftsmidler – forskergrupper 
 Vedtak: 
 Midlene er innvilget i tråd med vedlagte oversikt. 


Til neste tildeling i 2018 skal retningslinjene for tildeling av små driftsmidler 
gjennomgås og justeres. 


 
10/17 Små driftsmidler – enkeltforskere 
 Vedtak: 
 Midlene er innvilget i tråd med vedlagte oversikt. 
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11/17 Reisestøtte – Garanti for reisestøtte til Rutgers University, USA 
 Vedtak: 


Jørn Jacobsen innvilges inntil kr. 19 750 til deltagelse på konferansen ‘Theorizing 
Criminal Law Reform’ ved Rutgers University, USA 20.-22. april 2017. Han har søkt om 
det samme beløpet fra Meltzerfondet, og ved innvilgelse derfra bortfaller 
bevilgningen fra FU.  


 
 
  
 
 
Berte-Elen Konow      Henning Simonsen 
leder        sekretær 
 
 
 
 
 
 







Forskergruppe Kontaktperson Tildelt beløp Merknad


Forskergruppe for familie-, 


barne-, arve- og personrett Thomas Eeg 35700


Forskergruppe for rettskultur Jørn Øyrehagen Sunde 75000


Forskergruppe for helse-og 


sosialrett


Bjørn Henning 


Østenstad 42000


Forskergruppen i sivilprosess


Magne Strandberg, 


Halvard H. Fredriksen 70000  


Prosjektgruppe for rettstat


Øyrehagen Sunde, 


Holmøyvik, Aarli 75000


Forskergruppen for strafferett 


og straffeprosess


Linda Gröning, Jon 


Petter Rui 75000


Forskergruppen for 


Forvaltningsrett Karl Harald Søvig 21000


Forskergruppen for formuerett


Hans Fredrik 


Marthinussen 40000


Forskergruppe for 


erstatningsrett, forsikringsrett 


og trygderett Bjarte Askeland 65000


Forskergruppe for 


konkurranse- og markedsrett


Ronny Gjendemsjø og 


Christian Franklin 50000


Forskergruppe for folkerett Knut Einar Skodvin 50000


Forskergruppe for 


naturressurs-, miljø- og 


utviklingsrett Sigrid Eskeland Schütz 40000


Forskergruppe for 


Sivilprosess og 


Forskergruppe for Rettskultur


Strandberg, Fredriksen, 


Koch, Øyrehagen 


Sunde 16500


Reise og opphold 1 måned for professor 


Emmanuel Jeuland, 15.okt-15.nov


Forskergr. for sivilprosess, 


naturresursforvaltning, 


strafferett, folkerett og 


rettskultur


Strandberg, Fredriksen, 


Myklebust, Schütz, 


Skodvin, Koch, 


Gröning, Rui, 


Øyrehagen Sunde 0


Reise og opphold for stormasterstudenter, seminar 


Oslo febr. 17 og seminar i Aberdeen mars 17


Fellesøknad fra rettsstat og 


folkerett


Eirik Holmøyvik, Knut 


Einar Skodvin 25000 Felleseminar på Solstrand, Bergen-Kiel


Forskergruppen for 


Sivilprosess og prosjektet 


Rettsstat


Strandberg, Fredriksen, 


Øyrehagen Sunde, 


Aarli, Holmøyvik 20000


Worskhop om mandatet for ny 


Domstolskommisjon


Forskergruppe for 


Erstatningsrett og 


forskergruppe for Rettskultur 11000 Invitere gjesteforsker Winiger og lunsjseminar


Søvig, Sinding Aasen, 


Østenstad Karl H. Søvig 35000 Helserettskonferanse i Bergen sept. 17


SUM 746200


SMÅ DRIFTSMIDLER - TILDELING FORSKERGRUPPER 2017







Søker Formål Kontaktperson Tildelt beløp Merknad


Annika Suominen


Finansiering av to samarbeidsmøter med Dr. Prof. Wendy 


deBondt ved Gents Universitet og språkvask av felles 


publikasjoner Annika Suominen 12500 For språkvask 5000 får FU midler


Henriette Sinding 


Aasen Støtte til drift av Forum for Vitenskap og demokrati i 2017


Henriette Sinding 


Aasen 0


Camilla Bernt


Meklingsarbeid i barnelovssaker i Norge og Danmark, reise til 


København og andre steder i Danmark, Tønsberg og en til to 


andre norske byer/kommuner for å observerer meklinger Camilla Bernt 50000


Knut Tande


Driftsmidler til seminar for videre utvikling av 


forskningssamarbeidet med Dickinson School of Law, Penn 


State University. Herav gjennomføre et seminar om 


problemstillingen, et komparativt perspektiv på det 


opphavsrettslige "new Public" - kriteriet. Planlegger å skrive en 


artikkel om emnet


Tande, Lunde, 


Kielland 99000


Henriette Sinding 


Aasen


Støtte til prosjektutviklingsstipend til Farhat Taj. Søknader til 


Norges Forskningsråd og Extrastiftelsen om forskningsmidler 


Henriette Sinding 


Aasen 10000


Magne Strandberg


Driftsmidler knyttet til ELI_UNIDROIT prosjekt i Europeisk 


sivilprosess, 2 reiser til 10000, totalt 20000                                                           Magne Strandberg 20000


Tande, Lunde, 


Kielland


1. Reise til Max-Planck institutt, München, 61750                                                    


2. Seminar om pansettelse av immaterielle rettigheter, 9388


Tande, Lunde, 


Kielland 10000


SUM 201500


SMÅ DRIFTSMIDLER 2017 - TILDELING ENKELTFORSKERE
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REFERAT 


HMS-utvalget ved Det juridiske fakultet 
08.12.2016, k.14:00-15:00 


 
 


Tilstede: 
• Linjeledere: Øystein L. Iversen og Birgit Falch 
• Hovedverneombud: Sigrid Haugros 
• Verneombud administrativt område: Bente Rosnes 
• Verneombud vitenskapelig område: Tine Eidsvaag, Camilla Bernt 
• Lærling: Mathias Lock Hauge 
 


• Fravær: Anita H. Garden  


 


Saksliste: 


Sak 8/16: Gjennomgang av referat fra HMS-møte 20.10.16. 


Referatet ble godkjent. 


 


Sak 9/16: Endring i struktur – linjeleders representant 


Birgit Falch orienterte. Anita H. Garden er ny nestleder i Forsknings- og stabsseksjonen, og vil med 
dette få en tydeligere rolle som linjeleders representant i det lokale HMS-arbeidet. Som linjeleders 
representant vil planlegging, organisering, gjennomføring og dokumentasjon av det systematiske 
HMS-arbeidet bli koordinert av  Garden, og Garden blir linjeleders representant på de regulære HMS-
møtene med verneombudene. Det overordnete ansvaret vil fortsatt ligge på linjeleder, og kan ikke 
delegeres.  Dette betyr bl.a. at saker av prinsipiell karakter skal avklares med linjeleder før vedtak 
fattes. Linjeleder skal kalles inn til minst ett møte per halvår i HMS-utvalget, og ellers etter behov der 
saker av mer prinsipiell karakter skal vedtas.  
Ansvarsforholdet er beskrevet i UiBs retningslinjer for «systematisk helse-, miljø- og 
sikkerhetsarbeid:» http://regler.app.uib.no/regler/Del-3-Personal-og-HMS/3.2-Helse-miljoe-og-
sikkerhet/3.2.3-HMS-retningslinjer/Retningslinje-for-systematisk-helse-miljoe-og-sikkerhetsarbeid, 
og i UiBs retningslinjer for «ansvar og oppgaver i HMS-arbeidet:» http://regler.app.uib.no/regler/Del-
3-Personal-og-HMS/3.2-Helse-miljoe-og-sikkerhet/3.2.2-Ansvar-og-oppgaver-i-HMS-arbeidet 
  


Sak 10/16: Årsrapport for lokalt HMS-arbeid ved UiB 2015 – tilbakemelding til fakultetene 



http://regler.app.uib.no/regler/Del-3-Personal-og-HMS/3.2-Helse-miljoe-og-sikkerhet/3.2.3-HMS-retningslinjer/Retningslinje-for-systematisk-helse-miljoe-og-sikkerhetsarbeid

http://regler.app.uib.no/regler/Del-3-Personal-og-HMS/3.2-Helse-miljoe-og-sikkerhet/3.2.3-HMS-retningslinjer/Retningslinje-for-systematisk-helse-miljoe-og-sikkerhetsarbeid

http://regler.app.uib.no/regler/Del-3-Personal-og-HMS/3.2-Helse-miljoe-og-sikkerhet/3.2.2-Ansvar-og-oppgaver-i-HMS-arbeidet

http://regler.app.uib.no/regler/Del-3-Personal-og-HMS/3.2-Helse-miljoe-og-sikkerhet/3.2.2-Ansvar-og-oppgaver-i-HMS-arbeidet





Tilbakemeldingen til Det juridiske fakultet ble gjennomgått. Oppfølgingspunktene i tilbakemeldingen 
vil bli gjennomgått i det årlige møtet med HMS-seksjonen ved UiB, som er berammet til 13.12.16.  


 


Sak 11/16: Status for planlegging av HMS-møtet 14.12.16 


Øystein L. Iversen orienterte. Det er stor påmelding til møtet (65-70 påmeldte). Eli Glambek, 
Høgskolen i Bergen, har ansvar for det faglige programmet til møtet. Tema på møtet er: «Spenninger 
i organisasjoner i universitets- og høyskolesektoren – hvordan kommer dette til uttrykk hos oss og 
hvordan forholder vi oss til det?» «Organisatoriske voksesmerter – hvordan takler vi det?» 


  


Sak 12/16: Oppsummering av vernerunden ved fakultetet 


Den årlige vernerunden ble gjennomført i uke 47. 25 ansatte har meldt ulike behov. Dette omfatter 
hovedsakelig ønsker som nytt bord, ny kontorstol, problemer med kabler og dårlig luftkvalitet. De 
ulike behovene vil bli fulgt opp av fakultetet, mens problemer med luftkvalitet / ventilasjon vil bli 
meldt videre til UiB sentralt.  


 


Sak xx/16: Eventuelt 


Valg av verneombud på fakultetet for perioden 2017-2018: 


• Sigrid Haugros er gjenvalgt som hovedverneombud på fakultetet. Bente Rosnes skal fungere som 
hovedverneombud i Sigrid Haugros sin permisjon; februar 2017-januar 2018. 


• Tine Eidsvaag er gjenvalgt til verneombud for de vitenskapelige ansatte. 
• Camilla Bernt er valgt til vara verneombud for de vitenskapelige ansatte.   
• Bente Rosnes er valgt til verneombud for de administrativt ansatte.  
 


 


 


29.12.16: BIF/MLH   


   


 


 







Universitetet i Bergen
Det juridiske fakultet


Studiekonsulent (førstekonsulent) 100 % vikariat ved Det juridiske fakultet


Ved Det juridiske fakultet er det ledig eit halvt års vikariat i 100 % stilling som studiekonsulent / førstekonsulent i Studieseksjonen, med
moglegheit for forlenging. Tiltreding så raskt som mogleg.


Arbeidsoppgåver
Stillinga omfattar studieadministrative driftsoppgåver for undervisning og eksamen, informasjonsarbeid, saksbehandling av studiesaker og
evalueringar. Som studiekonsulent har du også kontakt med studentar, vitskapleg tilsette og eksterne undervisarar.
Den som blir tilsett vil primært inngå i seksjonens studieårsgruppe, men kan også få andre studieadministrative oppgåver.


Litt om fakultetet og studieseksjonen
Det juridiske fakultet er blant dei leiande forskingsmiljøa i Norden innan strafferett, straffeprosess og politirett. Fakultetet har også sterk
kompetanse innan sentrale formuerettslege fag, forvaltningsrett, internasjonal privatrett, rettsteori og rettsfilosofi. Det 5-årige
masterprogrammet i rettsvitskap med ca. 2 300 studentar var det 5. mest populære av alle utdanningar i Noreg i 2016. I 2015 hadde 45 %
av dei ferdig utdanna juristane frå fakultetet utveksling som del av mastergraden i rettsvitskap. Fakultetet starta ei større digital satsing i
2012 og har sidan da tatt i bruk stadig fleire digitale hjelpemiddel som pedagogiske verktøy i utdanninga og til å fremme
forskingsformidling. Digital eksamen ble innført på alle emne frå hausten 2015, og fakultetet har eit eige lærings- og formidlingssenter.


Studieseksjonen bidreg til å utdanne framtidas juristar og ivareta fakultetet sitt samfunnsoppdrag gjennom effektiv, etterrettelig og etisk
bevisst administrasjon, forvaltning og utvikling. Studieseksjonen følgjer studentane frå rekrutteringsprosess til dei er ferdig utdanna
juristar. Det inneber mellom anna informasjonsarbeid, studieadministrasjon, saksbehandling, studierettleiing, kvalitetssikring og -utvikling,
studentmobilitet og internasjonalt samarbeid. Det er eit kontinuerleg fokus på å vidareutvikle kvalitet i studiet og på å forbetre og
effektivisere interne prosessar og rutinar i seksjonen. Seksjonen yter støtte til fagleg leiing ved fakultetet. Seksjonen tel om lag 17
medarbeidarar.


For meir informasjon om fakultetet, studieseksjonen og studieprogram, sjå http://www.uib.no/jur
Utfyllande opplysningar om stillinga kan ein få ved å vende seg til:


 Seksjonssjef, studieseksjonen Christine Stoltz Olsvik, mobil: 911 47 401, e-post: christine.olsvik@uib.no


 Nestleiar, studieseksjonen Nina Østensen, mobil 480 56 605, e-post: nina.ostensen@uib.no


Kvalifikasjonar


Høgare utdanning, helst på masternivå. Det er ikkje naudsynt med juridiske emne i graden. Kandidatar frå alle relevante
fagområde blir oppmoda til å søkje.


Relevant praksis


Det er ein føremon med erfaring frå studieadministrativt arbeid, saksbehandling og prosjektarbeid. Erfaring frå
organisasjonsarbeid og servicearbeid kan også vere relevant.
Kjennskap til universitets- og høgskulesektoren, samt offentleg forvaltning er ein føremon
God administrativ IT-kompetanse
Kan nytte begge målformer (norsk arbeidsspråk)
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Gode engelskkunnskapar munnleg og skriftleg


Personlege eigenskapar


Ansvarsbevisst, fleksibel og initiativrik
Gode kommunikasjons- og samarbeidsevner
Evne til sjølvstendig oppfølging og effektiv gjennomføring av arbeidsoppgåver
Evne til prioritering og god orden
Evne til å halde hovudet kaldt på travle dagar
Relevant praksis og personlege eigenskapar naudsynte for stillinga vil bli særskild vektlagt.


Vi kan tilby


Stilling i ein dynamisk organisasjon med fokus på utvikling
Allsidige oppgåver og sjølvstendig ansvar
Hyggelege kollegaer og eit godt og inkluderande arbeidsmiljø
Løn som førstekonsulent etter lønssteg 47 - 53 (kode 1408/LR 21) i det statlege lønsregulativet, avhengig av tenesteansiennitet
og kvalifikasjonar. For tida ligg dette i spennet mellom NOK 412 600,- og NOK 457 600,- For særleg godt kvalifiserte søkjarar kan
ein vurdere høgare løn
Fleksibel arbeidstid og gode velferdsordningar, mellom anna trening i arbeidstida


Generell informasjon
Den som blir tilsett må rette seg etter dei retningslinjene som til ei kvar tid gjeld for stillinga.
Den statlege arbeidsstyrken skal i størst mogleg grad spegle mangfaldet i befolkninga. Det er eit personalpolitisk mål å få ei balansert
alders- og kjønnssamansetjing. Personar med innvandrarbakgrunn og personar med nedsett funksjonsevne blir oppmoda om å søkje
stillinga.
Opplysningar om søkjaren kan bli gjort offentlege sjølv om søkjaren har oppmoda om ikkje å bli ført på søkjarlista. Dersom oppmodinga
ikkje blir teken til følgje, skal søkjaren varslast om dette.
Nærare informasjon om tilsettingsprosessen finn du her.
Kopi av vitnemål og attestar skal berre sendast dersom du får melding om det.


Søknaden merkast med 2017/1221


Jobbnorge-ID: 133163, Søknadsfrist: 03.02.2017, Intern ID: 2017/1221


Utlysningstekst (133163).pdf - Generert fra Jobbnorge.no den 26. januar 2017 kl. 15:03



http://www.uib.no/hr/74251/tilsettingsprosessen





Universitetet i Bergen
Det juridiske fakultet


Førsteamanuensis i rettsvitskap (migrasjonsrett)


Ved Det juridiske fakultet er det ledig ei fast stilling som førsteamanuensis i rettsvitskap med krav om særleg kompetanse innan
migrasjonsrett.
 
Det juridiske fakultet har 38 professorar, 4 professor II, 10 førsteamanuensar, 1 førsteamanuens II, 34 stipendiatar, 4 forskarar, 3 post.doc
og 34 teknisk-administrativt tilsette i faste og mellombels stillingar. Fakultetet har om lag 2000 studentar. Av desse er om lag 100
innreisande utvekslingsstudentar.
Ved fakultetet blir det undervist til graden master i rettsvitskap og ph.d.-graden.
Nærare opplysningar om fakultetet går fram av heimesida som har web-adresse: http://www.uib.no/jur.
 
Undervisningsspråket er til vanleg norsk. Det blir kravd at den som blir tilsett kan undervise på norsk eller eit anna skandinavisk språk
innan to år etter tilsetjinga.
 
For å bli tilsett må søkjaren ha mastergrad i rettsvitskap eller tilsvarande juridisk utdanning og norsk doktorgrad i rettsvitskap eller
tilsvarande rettsvitskapleg kompetanse.
 
Søkjarar må dokumentere generell rettsvitskapleg kompetanse, med særleg vekt på migrasjonsrett. Minst eitt arbeid må gje ei
djuptgåande analyse med grunnlag i norske rettskjelder, eller som frå folkerettslege eller andre internasjonale rettskjelder kaster lys over
spørsmål av betydning for norsk rett.
 
Det vil òg bli lagt vekt på personlege eigenskapar. Søkjarane må ha gode samarbeidseigenskapar og evne til å bidra til oppbygging av eit
godt fagmiljø. I søknaden skal søkjaren gjere greie for sine mål for forskingsaktiviteten og for sin deltaking i forskingsverksemnda ved
fakultetet.
 
Ein sakkunnig komité skal vurdere søkjarane sine kvalifikasjonar. Hovudvekta vil bli lagt på vurderinga av dei innleverte vitskaplege
arbeida. Det vil vidare bli lagt stor vekt på om søkjaren har generell kompetanse innafor fag som inngår i fakultetet sitt masterstudium. I
tillegg vil internasjonalt nettverk, tverrfagleg orientering og evne til å skaffe ekstern finansiering bli vektlagt i rekrutteringsprosessen.
 
Det vil dessutan bli lagt vekt på pedagogiske kvalifikasjonar, erfaring med undervisning som byggjer på problembasert læring, erfaring frå
populærvitskapleg formidling, relevant praksis, fagpolitisk og administrativt arbeid. Den som blir tilsett, vil få medansvar for undervisninga,
og då særleg på masterstudiet ved Det juridiske fakultet i Bergen, og for den vidare utviklinga av studiet på denne studieordninga.
Søkjaren skal difor gjere greie for kvalifikasjonane og planane sine for undervisning på denne studieordninga og knytte det opp mot
planane sine for forskingsaktiviteten. Vi viser elles til dei generelle reglane ved universitetet om at innanfor si normale arbeidsplikt og
faglege kompetanse kan den som blir tilsett også bli pålagt undervisning, rettleiing og eksamensarbeid utanfor den organisasjonseininga
stillinga er knytt til.
 
Pedagogisk basisutdanning er eit krav for stillinga. Den som blir tilsett vil få tilbod om opplæring dersom kravet ikkje er oppfylt før
tilsetjing.
 
Normalt vil nærare 50% av arbeidstida vere sett av til forsking og forskingsrelatert verksemd, og nærare 50% av arbeidstida til
undervisning og undervisningsrelatert verksemd (m.a. rettleiing og eksamen) og resten til administrativ verksemd.
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Den som blir tilsett, må vere villig til å engasjere seg i utviklingsarbeidet innan sitt eige fag og for universitetet som heilskap.
 
Løn etter lønssteg 72-77 (kode 1011/LR24), i lønsregulativet til staten. Dette utgjer for tida kr 643 900- kr 720 000. Frå bruttoløna blir det
trekt pliktig innskot til Statens Pensjonskasse. For særleg kvalifiserte søkjarar kan det verte aktuelt å vurdere høgare løn.
 
Universitetet i Bergen nyttar meirinnsyn ved tilsetjing i vitskaplege stillingar. Opplysningar om søkjaren kan bli gjort offentlege sjølv om
søkjaren har oppmoda om ikkje å bli ført på søkjarlista. Dersom oppmodinga ikkje blir teken til følgje, skal søkjaren varslast om dette.
 
Den statlege arbeidsstyrken skal i størst mogleg grad spegle mangfaldet i befolkninga. Det er difor eit personalpolitisk mål å få ei
balansert alders- og kjønnssamansetjing og rekruttere personar med innvandrarbakgrunn. Personar med innvandrarbakgrunn og nedsett
funksjonsevne blir oppmoda om å søkje stillinga. Den som blir tilsett må rette seg etter dei retningslinene som til ei kvar tid gjeld for
stillinga.
Utfyllande opplysningar om stillinga og om prosjektet kan ein få ved å vende seg til dekan Asbjørn Strandbakken, e-post:
asbjorn.strandbakken@uib.no.
 
Søkjarar må oppgje dei arbeida eller delar av arbeida som det skal leggjast særleg vekt på ved vurderinga. Desse bør ikkje vere fleire enn
10.
 
Søknad og CV skal sendast elektronisk via linken på denne sida «Søk denne stilling» til Universitetet i Bergen
Kopiar av vitnemål og attestar, vitskaplege arbeid og ei liste over desse (i alt 3 eksemplar/sortert i 3 like bunkar) sendast til Universitetet i
Bergen, Det juridiske fakultet, Postboks 7806, 5020 Bergen innan søknadsfristen.
Dei vitskaplege arbeida og vitnemål må vere på eit skandinavisk språk eller engelsk. Vitskaplege arbeid på andre språk kan godkjennast
etter særskild søknad innan søknadsfristen. Omsetjingar av vitnemål og vitskaplege arbeid må sendast fakultetet innan søknadsfristen.
Innleverte vitskaplege arbeid blir ikkje returnert med mindre søkjaren ber om dette i søknaden.
Søknaden må dessutan innehalde namn og kontaktopplysningar til referanse som kan stadfeste korleis søkjaren fungerer i
undervisningssamanheng.
 
Det kan bli nytta intervju i tilsettingsprosessen, og det kan bli aktuelt å nytte prøveforelesing.
 
Det blir elles vist til rettleiing for søkjarar på webadresse: https://www.uib.no/jur/om-fakultetet/reglement-og-retningslinjer.
 
Søknadsfrist: 16.2.2017
 
Søknaden skal merkast: 2017/1169


Jobbnorge-ID: 133394, Søknadsfrist: 16.02.2017, Intern ID: 2017/1169
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Resultatet for 2016 


 


 


Styret vedtok 2016-budsjettet med et merforbruk på kr 6,3 millioner og la opp til en negativ 
overføring til 2017 på kr 10,2 millioner. Fasit er at fakultetet brukte kr 8,8 millioner mer enn 
tildelt og at overføringen til 2017 blir på -12,8 millioner kroner. 


Resultatsvekkelsen på kr 2,5 millioner kan tilskrives følgende faktorer: 


 Fakultetet fikk 1,1 millioner mindre i inntekter enn budsjettert. Det største 
inntektsavviket fikk fakultetet ved at kun ett av to etter- og videre-utdanningskurs 
(EVU) ble gjennomført, det reduserte inntektene med kr 600 000. I tillegg fikk 
fakultetet kr 115 000 mindre i SPIRE-tildeling enn forutsatt i budsjettet, fakultetet fikk 
ikke tildelt likestillingsmidler i 2016 (kr 200 000 i budsjett) og DigUiB gav ikke midler til 
frikjøp av visedekan for digitalisering (kr 185 000). 
  


 Investeringskostnadene ble kr 347 000 høyere enn budsjettert. Det var lagt opp til et 
nøkternt budsjett som ble overskredet. Fakultetet måtte kjøpe flere PC-er enn antatt 
og Dragefjellet lærings- og formidlingssenter hadde behov som var nødvendige å 
dekke for å få gjennomført ønsket aktivitet. 
 


 Kostnadene til lønn, fastlønn og løslønn, ble 1,3 millioner høyere enn antatt ved årets 
begynnelse. Nesten hele dette avviket skyldes at refusjonsinntektene fra NAV ble kr 
1,1 millioner lavere enn budsjettert. 
 


 Driftskostnadene ble kr 513 000 lavere enn budsjettert. Deler av dette mindre-
forbruket tilskrives at fakultetet ikke gjennomførte ett av det to EVU-kursene som var 
planlagt. Videre ble kostnadene til utstyr, som ikke regnes som investeringer, lavere 
enn forutsatt i budsjettet. Det ble også brukt kr 100 000 (5%) mindre på reiser enn 
budsjettert. Dette henger sammen med den reduserte bevilgningen til SPIRE-midler 
som ble omtalt under inntektsavviket over. 


 
 
 
 
 


Det juridiske fakultet 2016


(t a ll  i  10 0 0 ) Budsjett Regnskap Avvik
Inntekter -127 774 -126 672 -1 102
Investeringer 270 617 -347
Lønn 107 043 108 363 -1 320
Drift 7 188 6 675 513
Interne transaksjoner 19 528 19 816 -288
Sum kostnader 134 029 135 472 -1 443
Resultat 6 255 8 800 -2 545
Overført fra 2015 3 979 3 977 2
Overføres til 2017 10 234 12 777 -2 543







Interne prosjekter (ta ll i 1000)


Overføring 
til  2017


Annuum 14 135
Regional etisk komité -1 200
Utviklingsforkning -38
SPIRE-midler -120
Sum 12 777


Rekrutteringsstillinger 


Antall rekrutteringsstillinger i 2016 


 


Fakultetet fikk for 2016 tildelt midler til 24 årsverk (ÅV)1 med rekrutteringsstillinger under 
grunnbevilgningen. I det vedtatte budsjettet var det estimert 26 ÅV og året sett under ett viser 
at resultatet ble 26,5 ÅV. Tallet ble noe høyere enn budsjett som blant annet som følge av litt 
flere forlengelse enn antatt. 


 


Driftsmidler for stipendiater og forskergruppeledere 


Fakultetsstyret vedtok i 2015 at alle stipendiater skulle få kr 100 000 i driftsmidler fordelt på 
en 4-årig stipendiatperiode (kr 75 000 for de uten undervisningsplikt). Fasit etter første 
driftsår (2015) var at hver stipendiat i gjennomsnitt brukte kr 6 100. I andre driftsår har 
forbruket tatt seg opp og viser et forbruk pr stipendiatårsverk på kr 15 000. Det er fremdeles 
lavere enn et teoretisk gjennomsnitt på kr 25 000.  


Forskergruppelederne brukte i 2016 til sammen kr 172 000 Forbruket er noe lavere enn i 
2015 og lavere enn det som potensielt kunne vært tatt ut; kr 375 000. Forskergruppeledere 
som er alene om vervet kan bruke inntil kr 25 000 og der vervet er delt mellom to personer er 
det disponibelt kr 20 000 per person.  


 


Spesifisering av overføring fra 2015 


Fakultetet har et akkumulert underskudd på kr 12 777 000 som overføres til 2017, og 
tabellen under viser hvilke interne prosjekter som 
har øremerkede midler med seg inn i 2017.  


Den største potten er ubrukte midler øremerket en 
rekrutteringsstilling finansiert av Regional etisk 
komité. Her gjenstår kr 1 200 000 til finansiering av 
de to siste årene. 


Under posten utviklingsforskning skjuler det seg en ubrukt del av en bevilgning fakultetet har 
fått sammen med CMI med tittelen «Young women´s access to adequate sexual and 


                                                            
1 Et årsverk (ÅV) trenger nødvendigvis ikke være en person som jobber et helt år. Det kan være 4 personer i 
rekrutteringsstillinger som har forskningen sin finansiert av eksterne midler og som har 25% undervisningsplikt. 
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reproductive health services: focus on the role of health staff /nurses at local health clinics 
(pilot study)» 


Fakultetet har over flere år mottatt midler fra det Strategiske program for internasjonalt 
forsknings- og utviklingssamarbeid (SPIRE). Ubrukte midler er øremerket og overføres til 
2017. 
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KD’s	tildeling	for	2017	
 


Universitetet i Bergen får i 2017 en tildeling fra KD1 som er 5,8%2 høyere enn i 2017. Det er 
særlig resultatinntektene som gir god vekst. Likevel er 2017 er utfordrende år hvor 
universitetet er pålagt et effektiviseringskutt på 0,56% samtidig som flere av 
satsingsområdene i Strategi 2022 Hav Liv Samfunn krever midler. I samarbeid med 
fakultetene er det utarbeidet et langtidsbudsjett for UiB som inkluderer et effektiviseringskutt i 
2018 på 0,5% og strategikutt på totalt 4,6% i årene 2018-2022. Kuttene gjelder alle 
fakultetene og midlene som tas inn ved strategikuttet fordeler universitetsstyret på de 
satsingsområdene som er beskrevet i Strategi 2022 Hav Liv Samfunn. Strategien er 
konkretisert gjennom fire strategiske mål fra 2016 til 2022: 


- UiB skal utvikle flere ledende forskningsmiljø, der alle fakultet skal ha fagmiljø i 
verdensklasse og flere fagmiljø av høy internasjonal standard innen 2022. 


- UiB skal utdanne de mest attraktive kandidatene i Norge, med en målsetning at innen 2022 
skal 85 % av kandidatene ha relevant jobb to år etter fullført utdannelse. 


- UiB skal innen 2022 være en ettertraktet kompetanseinstitusjon som har styrket sine 
langvarige relasjoner med myndigheter, næringsliv, kulturliv og samfunnsliv. 


- UiB skal bidra i det offentlige ordskiftet og til den kunnskapsbaserte samfunnsutviklingen 
gjennom god formidling og dialog med omverdenen og skal innen 2022 være ledende i 
Norge innen digital formidling. 


  


                                                            
1 Kunnskapsdepartementet 
2 Engangseffekter som bevilgning til bygg, rammeflytting for Skeivt arkiv og resultatet av fusjon mellom Kunst‐ 
og designhøyskolen i Bergen og UiB, er her holdt utenfor. 
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Dekanens	strategiske	vurderinger	
 


Det juridiske fakultet har i årene 2014-2017 hatt et årlig merforbruk på i henholdsvis 6,7 
millioner (2014), 4,8 millioner (2015) og 8,8 millioner i 2016. Budsjettet som legges frem i 
dette dokumentet viser et budsjettert driftsunderskudd på kr 4,8 millioner for 2017. Skulle 
dette bli årsresultatet vil fakultetet ved utgangen av 2017 ha et akkumulert underskudd på kr 
17,6 millioner. Dette er en svært uønsket situasjon, sett fra fakultets side.  


Universitetsstyret er klar over situasjonen, men så langt har en ikke vært villig til å gjøre 
prioriteringer som dekker opp for underskuddet. Rett skal være rett – universitetsstyret har 
bevilget en styrking av fakultetet på 10 millioner over 3 år. Problemet er at man samtidig har 
gjennomført kutt som tilsvarer om lag det samme, og som fører til at den intenderte 
satsingen mister sin kraft. Dette har fakultetsledelsen påpekt overfor universitetsledelsen en 
rekke ganger, og vi opplever en viss støtte. Vi antar at det påtroppende styret for 
universitetet vil ta tak i dette problemet, det kommende budsjettåret. Dekan og 
fakultetsdirektør vil sterkt anbefale å videreføre aktiviteten ved fakultetet på det nåværende 
nivået. Det fremlagte budsjettfordelingsforslaget bygger på dette. 


Alternativet ville være å redusere bemanningen ved fakultetet. Det finner vi helt uansvarlig og 
ville ramme alle sidene ved fakultetets virksomhet på en svært ødeleggende måte. Vi 
registrerer at Rektor og Universitetsdirektør har adressert samme problemstilling for 
Universitetsstyret, uten at styret har tatt affære. 


  


Ovenstående tabell3 viser forholdstallet mellom studenter og faglige årsverk ved de ulike 
fakultetene ved Universitetet i Bergen. Vi ser at med dagens bemanning ligger vi langt over 
tilsvarende forholdstall for andre fakultet. 


                                                            
3 Data hentet fra Database for statistikk for høgre utdanning (DBH), http://dbh.nsd.uib.no/ 
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Tilsvarende er bemanningen på administrativ side svært lav på Det juridiske fakultet. 
Ovenstående tabell4 viser forholdstallet mellom studenter og administrativt ansatte, ved de 
ulike fakultetene ved Universitetet i Bergen. 


Ovennevnte statistikk synliggjør at det ikke er rom for nedskjæringer ved Det juridiske 
fakultet, uten at dette går ut over kvaliteten på fakultetets virksomhet. 


Ved siden av arbeidet overfor Universitetsledelsen for å få finansiert fakultetets basisaktivitet, 
vil fakultetet fortsette arbeidet med å skaffe eksternfinansiering av forskningsaktiviteten. De 
juridiske fakultetene har en dialog med Norges forskningsråd for å etablere et eget program 
for juridiske forskning, noe det er et stort behov for sett i lys av at søknader fra disse miljøene 
ikke vinner frem på utlysinger som FRISAM, fordi en i en slik sammenheng legger vekt på 
andre perspektiver enn de som ivaretas gjennom juridisk forskning. 


Fakultetet vil også fortsette å ta initiativer overfor andre eksterne finansieringskilder for å få 
finansiert juridisk forskning og arbeide opp mot ulike offentlige myndigheter for å få økt fokus 
på juridisk forskning.  


  


                                                            
4 DBH 
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Ramme	for	Det	juridiske	fakultet	2017	
 


Det juridiske fakultet ble i universitetsstyremøte den 20. oktober tildelt kr 134 986 000 i 
grunnbevilgning for 2017, en økning på kr 9 982 000 (8%) fra 2016.  


 


Basis er styrket med totalt kr 3 958 000, av dette er: 


 kr 973 000 økning som følge av pris og lønnskompensasjon 
 kr 793 000 økning som følge av videreføring av studieplasser tildelt i 2015 
 kr 6 millioner i generell styrking av fakultetet. Halvparten er siste del av tidligere 


vedtatt oppbygging av fakultetet med totalt kr 10 millioner. De siste kr 3 millionene er 
en ytterligere styrking vedtatt av universitetsstyret i 2017-budsjettet, og er blant annet 
begrunnet med: «… å sikre finansiering til et tilstrekkelig antall førstestillinger ved 
fakultetet, er innenfor mange strategiske mål fordi det handler om kvalitet på 
forskning og undervisning» 


 Basis er redusert med kr 68 000 knyttet til omfordeling av stillinger fra EIA til 
sentraladministrasjonen. Husleiekostnaden er tilsvarende redusert. 


 Det er fra 2017 innført en ny BOA-indikator som har til formål å gi belønning for å øke 
kategorien annen eksternfinansiert finansiering (mer forklaring under). Fakultetets 
Basis er redusert med kr 1,42 millioner for å finansiere denne indikatoren. 


 Inntektene er redusert med kr  2 319 000 som følge av effektiviseringskutt på 0,56% 
og strategikutt på 1,3%. 


I tillegg til basisbevilgningen får fakultetet en stor andel av budsjettet ut fra aktiviteten i 
utdanning og forskning. Tidligere år har disse bevilgningene vært delt inn i to kategorier; 
resultatmidler forskningen og resultatmidler utdanning. Fra 2017 er definisjonene av 
kategoriene justert noe og navnene er endret til resultatbasert uttelling åpen 
budsjettramme og resultatbasert uttelling lukket budsjettramme. 


Resultatbasert utdanning åpen ramme 


Kunnskapsdepartementet har etter råd fra en ekspertgruppe endret 
finansieringsmodellen med virkning fra 2017-budsjettet. Etter innføringen av den forrige 
finansieringsmodellen har produksjonen av studiepoeng økt kraftig, mens avlagte grader 
ikke har endret seg i samme takt. Departementet har derfor opprettet en modell for 
belønning av antall uteksaminerte kandidater. Sammen med premiering for avlagte 
studiepoeng, belønningsmidler for antall utvekslingsstudenter og uttelling for antall 
doktorgradskandidater, er belønningsmidler for uteksaminerte kandidater plassert i 
kategorien resultatmidler åpen ramme. Det betyr at stykkpris-belønningen i denne 
kategorien holdes fast uavhengig av hvor stor produksjonen er på landsbasis. Dette til 
forskjell fra den lukkede rammen hvor økt produksjon gir lavere stykkpris. 


T a ll i  10 0 0 2017 2016 Endring Endring i %


Basis 48 167 44 209 3 958 9,0 %
Resultatbasert uttelling åpen ramme 63 548 56 720 6 828 12,0 %
Resultatbasert uttelling lukket ramme 3 124 4 637 -1 513 -32,6 %
Øremerkede milder rekrutteringsstillinger 20 146 19 437 709 3,6 %


134 985 125 003 9 982 8,0 %
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Under åpen ramme har fakultetet i 2017 fått økt bevilgningen med kr 6 828 000. Av dette 
er  


 kr 1 248 000 kompensasjon for lønns og prisstigning 
 kr 1 101 000 tilskrives at belønningen for doktorgrader er flyttet fra lukket ramme 
 kr 4 479 000 skyldes endring fra året før i variablene som ligger i rammen; 


studiepoengproduksjonen, antall utvekslingsstudenter og antall uteksaminerte 
kandidater fra året før. 


 


Resultatbasert utdanning lukket ramme 


Resultatmidler lukket ramme består fra 2017 av belønning som følge av omsetning på 
NFR og EU-prosjekter, den nye kategorien andre BOA-inntekter5 og produksjon av 
publiseringspoeng. Beregning av prisen for hvert publiseringspoeng er endret og redusert 
sammenlignet med 2016, og formålet har vært å styrke medforfatterskap og 
internasjonalt samarbeid.  


Prisene for de ulike kategoriene for 2017 er som følger: 


 


Som tabellen viser vil kr 1 million omsatt på et EU-prosjekt utløse kr 1 025 000 i 
belønningsmidler, mens samme sum på et NFR-finansiert prosjekt kun vil utløse kr 
89 000. 


Under lukket ramme har fakultetet i 2017 fått redusert bevilgningen med kr 1 514 000. Av 
dette er: 


 kr 102 000 kompensasjon for lønns og prisstigning (økning) 
 kr 1 101 000 (reduksjon) tilskrives at belønningen for doktorgrader er flyttet til 


åpen ramme 
 kr 515 000 (reduksjon) skyldes redusert aktivitet på NFR-prosjekter sammenlignet 


med året før. 


Rekrutteringsstillinger 


Universitetsstyret har de siste årene lagt til rette for at rekrutteringsstillinger i større grad 
enn tidligere skal brukes for å oppnå mål i strategiplanen. I fremtiden vil en derfor 
oppleve at noen fakulteter får redusert måltallet for antall årsverk rekrutteringsstillinger, 
mens andre øker. Det juridiske fakultet vil i 2017 ha et måltall på 24,2 årsverk (ÅV), en 
økning på 0,2 ÅV. Økning på 0,2 skyldes en teknisk endring. 


  


                                                            
5 Gaver og gaveforsterkning gir ikke belønningsmidler 


2016 2017
Publiseringspoeng (per poeng) 26 213 19 051
Omsetning på EU-prosjekt (per krone) 0,929 1,025
Omsetning på NFR-prosjekt (per krone) 0,119 0,089
Omsetning på andre BOA-prosjekter (per krone) 0,000 0,076
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Forslag	til	budsjettfordeling	2017	
 


Fra 2013 hadde fakultetet med seg et overskudd på kr 7,5 millioner og i årene 2014-2017 var 
det et årlig merforbruk på i henholdsvis 6,7 millioner (2014), 4,8 millioner (2015) og 8,8 
millioner i 2016. Budsjettet som legges frem i dette dokumentet viser et budsjettert 
underskudd på kr 4,8 millioner for 2017. Skulle dette bli årsresultatet vil fakultetet ved 
utgangen av 2017 ha et akkumulert underskudd på kr 17,6 millioner. 


Størrelsen på de årlige underskuddene og det akkumulerte underskuddet har vært 
kommunisert jevnlig til økonomiavdelingen og rektoratet. Fakultetet har ikke fått signaler om 
å foreta kutt, men fått melding om å ha kostnadskontroll og å ikke foreta økning av 
bemanningen før økonomien har kommet i balanse. Budsjettet for 2017 viser det laveste 
merforbruket de siste tre årene, og er lavere enn det som er forespeilet styret i tidligere 
langtidsprognoser. Det er tidligere tatt høyde for at 3-4 personer hvert år har søkt om 
opprykk til professor, men i 2016 søkte ingen, og lønnskostnadene blir derfor i 2017 kr 2 
millioner lavere enn tidligere antatt. 


Fakultetets økonomiske situasjon er krevende, men dialogen med Muséplass tilsier at 
fakultetet skal holde aktiviteten i 2017 på samme nivå som i 2016. 


På bakgrunn av dette presenteres følgende budsjett for grunnbevilgningen i 2017. 


 


 


Inntektene 


Fakultetets totale inntekt for grunnbevilgningen består av tildelingen fra 
Kunnskapsdepartementet (KD) og inntekter fakultetet selv skaffer eller forventer å få i løpet 
av 2017. I tillegg til bevilgningen fra KD på kr 134 985 000 legges det frem et budsjettforslag 
som inkluderer: 


 kr 500 000 i driftsmidler til Dragefjellet lærings- og formidlingssenter (DLF). Dette er 
midler som tidligere ble finansiert av Dig UiB, men nå er signalene at disse midlene vil 
bli fordelt fra en annen pott. Videre er det budsjettert med at DLF genererer eksterne 
inntekter i 2017 på kr 100 000 


 Fakultetets etter og videreutdanningsportefølje består i 2017 av ett kurs; JUR 601 
Innføring i juridiske emner. Dette kurset forventes å genererer kr 500 000 i inntekter. 


 Årets SPIRE-midler er ikke fordelt og ut fra tidligere tildelinger anslås inntekten til kr 
340 000. 


Beløp i 1000 2017 2016


Inntekter -136 625 -126 672
  Investeringer 600 617
  Lønn 112 728 108 363
  Drift 7 291 6 675
  Interne inntekter -15 258 -10 147
  Interne kostnader 36 059 29 963
Sum kostnader 141 420 135 471
Resultat (inntekter - kostnader) 4 795 8 799
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 I løpet av året har fakultetet diverse inntekter som de siste årene har vært anslått til kr 
200 000, og inntektene forventes å bli i samme størrelsesorden i 2017. 


 


Investeringene 


Fakultetet hadde i 2016 et hvileskjær når det gjelder investeringer. Nå viste det seg vanskelig 
å overholde det målet og det ble et overforbruk målt mot budsjett. For 2017 er det lagt opp til 
å normalisere investeringsbudsjettet og det er satt av kr 600 000 til investeringer. Det er 
utskifting av maskinparken på PC-stuene som er den største kostnadsdriveren og størrelsen 
på utskiftningsbehovet vil bli vurdert i samråd med IT-avdelingen. 


 


Lønnsbudsjettet 


Det legges i 2017 opp til et lønnsbudsjett som har det samme omfanget som i 2016, med en 
justering sammenlignet med tidligere rapporter gitt styret; i 2017 vil det ikke bli kostnader i 
forbindelse med opprykk til professor. Årsaken til dette er som beskrevet over, det er ingen 
som har søkt om opprykk til professor. Kostnaden ved et opprykk ville for fakultetet medført 
kr 2 millioner i økte lønnskostnader og tilhørende bedømmelseskostnader. 


Som omtalt innledningsvis har fakultetet fått signaler om å ikke foreta videre oppbygging av 
den vitenskapelige bemanningen, men naturlig avgang vil bli erstattet. 


For 2017 er fakultetet tildelt et måltall på 24,2 årsverk (ÅV) rekrutteringsstillinger (stipendiater 
og postdok) finansiert av grunnbevilgningen. Som følge av en teknisk justering er dette noe 
høyere enn måltallet for 2016 som var 24.  


Som tabellen under viser vil fakultetet ligge over måltallet i hele 2017. Gjennomsnitt for året 
estimeres til 27,6 ÅV. Å ligge 3,4 ÅV over måltallet koster fakultetet om lag kr 2 300 000 i 
2017. Det er viktig å være klar over at dersom fakultetet kommer under måltallet vil 
bevilgningen fra KD bli redusert. Fakultetsledelsen har som klart mål å bringe antall 
stipendiater i samsvar med måltallet, og vil ta høyde for dette når sak om antall stipendiater 
og faglig innretning fremlegges for styret i junimøtet. 
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Refusjonsinntektene knyttet til sykemeldinger og fødselspermisjoner var i 2016 kr 2,2 
millioner, noe som var kr 1,1 millioner lavere enn budsjettert. Refusjonene varierer fra år til 
år, og det budsjetteres med inntekter på fjorårets nivå. Om lag 20% er refusjoner som følge 
av sykdom og 80% relateres til fødselspermisjoner. 


Fakultetets behov for vitenskapelige assistenter og språkvask administrerers av FU, og i 
budsjettet har FU fått samme bevilgning som forbruket i 2016, og FU fordeler midlene der 
behovet er størst. 


 


Driftsbudsjettet 


Driftsbudsjettet ligger også på samme nivå som for 2016, med noen små justeringer. Blant 
annet er det satt av midler til å arrangere Nordisk dekanmøte og i det planlegges å arrangere 
et HMS-møte med en noe høyere ramme enn i 2016. 


Driftsmidler for stipendiater ble innført i 2015 og videreføres i 2017. Stipendiatene har kr 
25 000 til disposisjon for hver av årene de er ansatt. Så langt er erfaringene gode og i 2016 
ble det i gjennomsnitt for de 25 stipendiatårsverkene brukt kr 15 000. Dette er en økning fra 
kr 6 100 i 2015. Ordningen med driftsmidler for forskergruppelederne videreføres også med 
samme bevilgning som for fjoråret, kr 20 000 til hver dersom to deler vervet, kr 25 000 ved 
en leder. 


Bokkvoten for hver ansatt er opprettholdt på samme nivå som i 2016; kr 5000 pr 
vitenskapelig ansatt. 


 


Interne transaksjoner 


Interne transaksjoner består av interne kostnader og interne inntekter. Dette er handel 
mellom UiB-organisasjoner. Overhead inntekter fra eksternfinansierte prosjekter budsjetteres 
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her sammen med fakultetets subsidiering av prosjekter. Fakultetet subsidierer enten direkte 
ved at vi bidrar med personell, eller indirekte ved at vi sier fra oss overheadinntekter.  


Alle kostnadene knyttet til husleie og energi er også budsjettert her. Husleien har en fast del 
som er kontorene og en variabel del som er knyttet til leie av undervisningsrom. Hver gang 
det bookes et lokale belastes fakultetet med leie tilsvarende 4kr pr sete pr time, uavhengig 
av hvor mange av setene som brukes. Kostnadene for leie av undervisningsrom har økt en 
del de siste årene og administrasjonen har derfor økt oppmerksomheten rundt det å bestille 
riktig størrelse på rommene, samt å avbestille rom som likevel ikke skal brukes. 


Universitetsstyret har vedtatt at husleien skal øke mer enn den generelle prisveksten og for 
Det juridiske fakultet utgjør dette om lag kr 200 000 pr år. Disse midlene brukes til å 
oppgradere UiB’s bygningsmasse. 


Som i 2016 ligger det i årets budsjettforslag inne forslag om å støtte biblioteket med kr 
300 000 til juridiskfaglitteratur. BECCLE foreslås også å få støtte til driften i 2017, med kr 
150 000, samme beløp som i 2016. 


 


I tildelingen fra KD er det kun spesifisert en øremerket tildeling og det er avsetningen til 24,2 
ÅV med rekrutteringsstillinger. Fakultetet har i tillegg valgt å skille ut noen områder som 
regnskapsføres for seg selv: 


 


Dragefjellet lærings- og formidlingssenter (DLF)  


Senteret har som formål å utvikle digital undervisning og forskningsformidling, og har 
kostnader som er knyttet til produksjon av videoer for Det juridiske fakultetet, men også for 
andre, innenfor eller utenfor UiB organisasjonen. Budsjettet for 2017 er satt opp med 
inntekter på kr 785 000, hvorav kr 500 000 er driftsstøtte fra DiGUiB som det er gitt signaler 
om at vil komme. Kostnadene til produksjon (arbeidskraft), drift og investeringer er anslått til 
kr 428 000. Budsjettet legger da opp til et dekningsbidrag (inntekter minus kostnader) på kr 
357 000, som er med på å finansiere fakultetets faste ansatte knyttet til DLF. 


 


Kurs i etter- og videre-utdanning 


Fakultetet har de siste årene hatt ett til to EVU-kurs hvert år. Kursene har blitt gjort opp med 
overskudd som har kommet fakultetet til gode. For 2017 er det satt opp ett kurs som er 
budsjettet til å levere et dekningsbidrag på kr 156 000. 


 


Små driftsmidler 


Ordningen med små driftsmidler videreføres i 2017. Formålet med ordningen er å avhjelpe 
mangelen på mindre driftsmidler. Det er et mål at fordelingen av midlene skal bidra til å 
styrke forskningsledelsen og støtte opp om fakultetets egne prioriteringer. Det er i budsjettet 
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satt av kr 665 000, men ettersom alle tildelingene ikke brukes er det lagt opp til en 
overbooking og utlyst ramme var derfor kr 900 000. 


 


Internasjonalisering - SPIRE 


SPIRE er et sentralt såkornmiddeltiltak for å bygge forsknings- og/eller undervisnings-
samarbeid med universitetets strategiske partnere i internasjonale nettverk og Nordiske 
sentre utenlands der UiB er medlem. 


Fakultetet fikk SPIRE-midler i 2016 og ubrukte midler brukes i 2017. I tillegg er det lagt inn 
forventning om ytterligere midler i 2017. 


SPIRE-midler tildeles i to kategorier: 


 Midler for internasjonale nettverks-/partnerskapssamarbeid. 
 Gjesteforskermidler. 
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ORIENTERINGSSAK: GJENNOMFØRING AV VALG VED DET JURIDISKE FAKULTET 
VÅREN 2017 
__________________________________________________________________________ 
 


Innledning 


Våren 2017 skal det gjennomføres valg på alle nivå ved universitetet. Ved Det juridiske 
fakultet skal det gjennomføres valg på dekanat og fakultetsstyret. Alle valg skal være 
gjennomført innen 01.08.17. 


 


 


Valg av dekan og prodekan 


Dekan og prodekan velges under ett blant samtlige tilsatte ved fakultetet i faste 
vitenskapelige stillinger, basert på forslag til både en dekan- og en prodekankandidat, jfr 
Reglement for Det juridiske fakultet § 3, andre ledd. Dersom det bare er innkommet ett 
forslag, foretas valget av det avtroppende fakultetsstyret som valgforsamling. 


Dersom valget gjennomføres med på ordinær måte med hele fakultetet som valgforsamling, 
vektes stemmene etter den sammensetning fakultetsstyret har, jfr. Valgreglement for UiB § 
28, pkt 4. Et slikt valg gjennomføres elektronisk. 


 


Valg til Fakultetsstyret 


Gruppe A: Representanter for fast tilsatte i undervisnings- og forskerstilling. 


Det skal velges tre representanter, samt fem vararepresentanter. 


Gruppe B: Representanter for midlertidig tilsatte i undervisnings- og forskerstilling. 


Det skal velges to representanter, samt fire vararepresentanter. 


Gruppe C: Representanter for teknisk og administrativt tilsatte 


Det skal velges en representant, samt tre vararepresentanter. 


Gruppe D: Representanter for studentene 







Det skal velges tre representanter, samt fem vararepresentanter. 


Begge kjønn skal være representerte i hver av gruppene, jfr. Valgreglement for UiB § 17. 


Valget på fakultetsstyret gjennomføres som elektronisk valg. Dersom det bare er innkommet 
ett forslag, foretas valget av det avtroppende fakultetsstyret som valgforsamling. 


Det presiseres at ved spørsmålet om det skal avholdes elektronisk valg til fakultetsstyret, 
vurderes hver velgergruppe for seg. Det kan derfor avholdes elektronisk valg for studentene, 
selv om antall kandidatforslag fra de teknisk/administrative bare tilsvarer det antallet 
kandidater som skal velges. I så fall gjøres studentvalget elektronisk, mens valget på 
medlemmer fra de teknisk/administrative skjer i fakultetsstyret. (Slik situasjonen var i 2013.) 


 


Om forslag på kandidater 


Forslag skal underskrives av 5 ansatte og/eller studenter. Disse originaldokumentene 
overleveres deretter til valgsekretariatet ved Det juridiske fakultet, v/Valgstyrets sekretær 
Øystein L. Iversen. 


 


 


Plan for gjennomføring av valget våren 2017 


Fakultetets valgstyre har vedtatt følgende fremdriftsplan for gjennomføring av valget ved Det 
juridiske fakultet: 


1. Frist for fremsettelse av forslag til dekan og prodekan 7. april, kl 12.00.  
2. Valgstyret behandler de innkomne forslag i møte 18. april, kl 10.00, og kunngjør 


kandidatene.  
3. Gjennomføring av elektronisk valg til dekan og prodekan 02.05 kl 10.00 til 04.05, kl 


10.00. 
4. Gjennomføring av valg til dekan og prodekan i fakultetsstyremøte 02.05.2017. (For 


det tilfellet at det bare kommer forslag på ett dekanpar). 
5. Frist for fremsettelse av forslag til medlemmer i Fakultetsstyret 12.05.2017, kl 12.00. 
6. Valgstyret behandler de innkomne forslag i møte 15.05.2017 og kunngjør 


kandidatene. 
7. Gjennomføring av elektronisk valg til fakultetsstyret 29.05 kl 10.00 til 01.06 kl 10.00. 
8. Eventuell gjennomføring av valg i fakultetsstyremøte 06.06.2017. 


 


Fakultetsledelsens merknader 


Fakultetets valgstyre har ansvaret for å gjennomføre valget og samme organ godkjenner de 
valg som er gjennomført.  


 


På denne bakgrunn framsettes følgende  
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TILSETTING UTEN UTLYSNING – PROFESSOR II - FORLENGELSE 
__________________________________________________________________________ 


 
I. Generelt om bruk av professor II og tilsetting versus kalling  


I styremøte, 8. november 2005, ba styret ”…om å få seg forelagt en generell sak om bruk av 
professor II stillinger.” Slik sak fikk styret seg forelagt til møte 13.12.05, og nedenfor gjengir vi 
saksforelegget. 


”Professor II stillinger er en bistilling med inntil 20 % arbeidsplikt for den som tilsettes. 
Stillingen kan ikke inneholde forskningsdel, men ellers vil det være opp til fakultetet å 
bestemme hvordan arbeidsplikten skal tas ut. Det mest vanlige vil være undervisning 
og veiledning av avhandlingsskrivende, men også andre oppgaver kan tenkes. En 
kunne for eksempel bruke en professor II som ansvarlig for deler av 
internasjonaliseringsvirksomheten e.l. 


Dekanus og fakultetsdirektør mener det er flere grunner til at fakultetet bør kunne 
knytte til seg professorer i bistilling, etter en konkret vurdering: 


 Dekning av undervisningsbehov – Fakultetet er underbemannet når det gjelder 
førstestillinger, og professorer i bistilling kan styrke undervisningen i masterstudiet 
på områder der det ikke er tilstrekkelig dekning blant de ansatte i ordinære 
stillinger. Jus er et profesjonsstudium og det må undervises i fag der det ikke til en 
hver tid vil være lærere ved fakultetet som driver forskning. De bør også kunne 
benyttes til undervisning i den kommende forskerskolen, d.v.s. 
doktorgradsopplæringen. 


 Veiledningsbehov – Det samme argumentet som ovenfor kan brukes vedrørende 
veiledning, og da primært veiledning av doktorgradsstudenter, men også av 
mastergradsstudenter. 


 Forskningsnettverk – Professorer, særlig fra utenlandske universiteter, bør kunne 
være instrumentelle i nettverkssammenheng når det gjelder å knytte fruktbare 
kontakter for fakultetets vitenskapelige ansatte, og da særlig de yngre. Det vil telle 
positivt for fakultetet å ha internasjonalt anerkjente fagpersoner tilknyttet 
fakultetet. En kan tenke seg at en del av arbeidsplikten for professor II med slike 
kontakter og evner kan nyttes til å skaffe kontakter, arrangere seminarer eller 
workshop med utenlandske deltakere. 







 I sammenheng med dette vil en fremheve at professor II kan nyttes til å støtte 
utviklingen av nye faglige satsningsområder ved fakultetet, gjennom veiledning av 
stipendiater, undervisning og generell deltaking i oppbygging av et faglig miljø på 
vedkommende område. 


 Professor II fra utenlandske universiteter vil også kunne bidra til 
internasjonalisering ved å bringe med seg andre fag- og forskningstradisjoner 
gjennom undervisning, veiledning og generell kontakt med kolleger ved fakultetet, 
på en annen måte enn en vil kunne få ved gjesteforelesere. 


Det blir gjerne innvendt mot tilsetting av professor II at en kan oppnå både 
undervisning og veiledning ved rene oppdrag. Dette er i og for seg riktig, men gitt at 
en får tak i personer som er interesserte i vårt fakultet, vil tilsetting som professor II 
skape et mer generelt ansvar for utviklingen av fakultetet og også en bedre mulighet 
for å kunne profilere fakultetet utad. Det bør likevel som utgangspunkt kreves at 
vedkommende antas å kunne tilføre fakultetet noe ut over ren undervisning og 
veiledning, for at det skal være aktuelt med tilsetting som professor II. 


En professor II vil som nevnt ikke ha forskningstid betalt av vårt fakultet, slik at hele 
arbeidsplikten kan benyttes til undervisning og veiledning og eventuelt andre 
oppgaver. Dog tilkommer utgifter til reise og opphold.  


 
Tilsettingsprosedyre. Utlysning versus kalling 


Dekanus og fakultetsdirektør mener at de som tilsettes som professor II bør være 
anerkjente professorer, og gjerne fra utenlandske universiteter. I tillegg må det 
selvsagt være personer som må antas å kunne være av stor nytte for fakultetet i 
forhold til de ovennevnte punktene. Det må også være personer som har vist 
engasjement og interesse for vårt fakultet på en måte som gjør at det må antas at de 
vil gjøre en innsats for fakultetet ut over å holde pålagt undervisning, veiledning o.l. 
Det er gjerne slik at de beste kandidatene ikke ville være interesserte i å søke en 
utlyst stilling som professor II av eget initiativ. Hovedregelen bør derfor være at 
egnede kandidater identifiseres, forespørres, og deretter kalles uten utlysning.  Dette 
er det gitt adgang til i forskrift til lov om statens tjenestemenn §2, pkt. 5:  


”Når særlige grunner taler for det, kan styret i institusjoner som omfattes av lov 
om universiteter og høgskoler foreta tilsetting i undervisnings- og forskerstillinger uten 
forutgående kunngjøring.” 


Bruk av professor II er et tilskudd til det faglige miljøet og antallet professor II bør ikke 
være særlig høyt til en hver tid. Stillingene bør brukes strategisk i forhold til utvikling 
av undervisningstilbud eller kompetanseoppbygging innenfor prioriterte fagområder, 
internasjonalisering og nettverksbygging e.l. Rent individuelle samarbeidsrelasjoner 
mellom enkeltforskere ved vårt fakultet og vedkommende person, vil i seg selv ikke 
være grunnlag for tilsetting som professor II.”  


 


 







II. Forlengelse av Caroline Heide-Jørgensen som professor II uten utlysning 


Professor Caroline Heide-Jørgensen har siden 01.01.2013 vært knyttet til fakultetets satsing 
innenfor konkurranserett, gjennom en professor II-stilling. Vi har fortsatt ikke noen rendyrket 
konkurranserettsprofessor hos oss og frem til egen kapasitet er fullt oppbygd, vil Heide-
Jørgensen være en viktig ressurs for fagmiljøet i konkurranserett. Det er forutsatt at hun 
også skal knyttes til senteret for konkurransepolitikk - BECCLE - som nå er lokalisert i Juss 
II. 


I den foregående perioden har Heide-Jørgensen hatt veiledning for våre phd-kandidater 
innen konkurranserettsområdet. Det er fortsatt behov for hennes kompetanse på dette feltet 
og Heide-Jørgensen er for tiden hovedveileder for to phd-kandidater. Heide-Jørgensen er 
også en til intern miljøbygging innenfor BECCLE og konkurranserettsmiljøet, gjennom 
internseminaret og faglunsjer som også vil være åpne seminar ved fakultetet. Heide-
Jørgensen har også bidratt ved to bedømmelsesoppdrag; en phd-bedømmelse og en 
bedømmelse om opprykk til professor. 


Dekan og fakultetsdirektør mener at en forlengelse av ansettelsesforholdet som professor II 
vil oppfylle de retningslinjer som er vedtatt for bruk av slike stillinger. 


Styret ved Universitetet i Bergen har delegert til fakultetene å foreta tilsetting i professorater. 
Dette gjelder også tilsetting av midlertidige professor II-stillinger – uten utlysing. Vilkårene for 
slik tilsetting er formulert i forskrift til lov om statens tjenestemenn § 2. pkt. 5: 


”Når særlige grunner taler for det, kan styret i institusjoner som omfattes av lov om 
universiteter og høgskoler foreta tilsetting i undervisnings- og forskerstillinger uten 
forutgående kunngjøring. Slik tilsetting kan ikke foretas hvis mer enn ett medlem av 
styret motsetter seg dette1.” 


Vilkåret for å avvike fra hovedregelen om utlysing er altså at ”særlige grunner taler for det”. I 
henhold til praksis anses særlige grunner å foreligge dersom det er grunn til å tro at det ikke 
finnes noen med tilsvarende kompetanse som kunne være aktuelle søkere dersom 
professoratet ble lyst ut. 


I motsetning til tilsetting som professor hvor universitetsstyret er svært restriktive til kalling, 
skjer de fleste tilsettinger i professor II-stillinger ut fra kalling. Men spørsmålet om kalling 
(tilsetting etter utlysing) må selvsagt vurderes konkret i forkant av hver sak.  


Professor Heide- Jørgensen er en ledende internasjonal forsker innen konkurranserett og 
markedsrett. Hun har svært bred forskningserfaring innen sitt fag, og har en omfattende 
rekke av publikasjoner innen sitt fagområde. (se vedlagt CV). 


Curriculum Vitae for Caroline Heide-Jørgensen følger som vedlegg. Denne inneholder 
personlige opplysninger og opplysninger om vitenskapelige fokusområder og undervisning, 
tilsettingsforhold, utenlandsopphold, tillitsverv og eksterne verv, erfaring med ekstern 
finansiering, ledererfaring, bedømmelsesarbeid og veiledningsforhold, medlemskap og 
publikasjonsliste.  


                                                            
1  I saker hvor det ikke foreligger enstemmighet i fakultetsstyret har mindretallet anledning til å bringe saken inn 
for Universitetsstyret for endelig avgjørelse, jfr. universitets- og høgskoleloven § 33 nr. 1.  











Curriculum Vitae Caroline Heide-Jørgensen 


 


Personlige oplysninger 


Titel:  Professor, dr. jur, ph.d. 


Navn:  Caroline Charlotte Heide-Jørgensen 


Adresse: Arbejde: Det Juridiske Fakultet, Studiestræde 6, 1455 København K 


  Privat:  Sømarksvej 9,  2900 Hellerup 


Fødselsdato: Født 17. april 1967  


Civil status: Gift 1) med advokat, dr.jur., Mogens Heide-Jørgensen (død 2002) samt 2) 
med arkitekt, MAA Michael Freddie. Har Gustav (1998) og Edward (2007) 


 


Videnskabelige fokusområder og undervisning 


Konkurrenceret, markedsføringsret, forbrugerret, medieret og EU-ret, markedsret. Har en 
baggrund i de formueretlige fag. 


 


Uddannelse 


2008  Dr. jur. på afhandlingen ”Reklameret. Konkurrenceret og kommerciel 
ytringsfrihed" (565pp incl. registre, Djøfs forlag), der er en analyse af de 
udfordringer som den moderne grundretlige beskyttelse af den kommercielle 
ytringsfrihed stiller til reklamereguleringen på nationalt, komparativt og EU-
retligt plan.  


2000  Ph.d. på afhandlingen "Liberale erhverv" (323 pp incl. registre, Djøfs forlag), 
der er en konkurrenceretlig analyse af de liberale erhvervs forhold 


2005-2006 Konstitution som landsdommer i Østre Landsret 


1998  Møderet for Landsretten 


1995  Bestalling som advokat 


1992  Cand.jur. 


1985  Klassisk-sproglig student fra Svendborg Statsgymnasium 


 


Ansættelser inkl. orlovsperioder 


2008   Professor i konkurrence- og markedsføringsret ved Det Juridiske Fakultet, 
Københavns Universitet 







2007  Barselsorlov 


2005 – 2006 Konstitueret landsdommer i Østre Landsret 


2002 – 2008 Lektor i Konkurrence- og Markedsføringsret ved Det Juridiske Fakultet, 
Københavns Universitet, med undervisnings- og administrationsforpligtelse i 
Formueret 


1999 – 2002 Adjunkt ved Det Juridiske Fakultet, Københavns Universitet, i Formueret. 
Arbejder med almindelige formueretlige emner og Konkurrence- og 
Markedsføringsret 


1999  Barselsorlov 


1998  Møderet for Landsret. 


1995 – 1998 Kandidatstipendiat ved Det Juridiske Fakultet, vejleder er Professor, dr. jur., 
Mogens Koktvedgaard. 


1992 – 1996 Manuduktør i Formueret 


1992 – 1995 Ansat som advokatfuldmægtig og advokat i Advokataktieselskabet Viltoft & 
Høberg-Petersen i København. Arbejder fortrinsvis med almindelig Formueret, 
men også med Entrepriseret 


1992  Introduktionsstipendiat ved Det Juridiske Fakultet, Københavns Universitet , 
vejleder er professor, dr. jur., Mogens Koktvedgaard 


 


Udlandsophold 


2009 - 2010  Visiting Fellow på Oxford University, Institute of European and Comparative 
Law i det akademiske år 2009-2010 


2004  Forskningsophold ved Max Planck Instituttet for immaterial- konkurrenceret i 
München i forbindelse med disputatsarbejde om reklamer og kommerciel 
ytringsfrihed, hele første halvår af 2004 


2001  Forskningsophold ved Max Planck Institut for immaterial- og konkurrenceret i 
München i forbindelse med disputatsarbejde om reklamer og kommerciel 
ytringsfrihed 


1998  Forskningsophold ved New York University i forbindelse med Ph.d.-afhandling.  


1998  Forskningsophold ved Max Planck Instituttet for immaterial- og konkurrenceret 
i München i forbindelse med Ph.d. afhandling 


 


Tillidshverv og eksterne hverv 


2013-  Medlem af International Scientific Board for det svensk baserede 
forskningsprojekt Market driven freedom of speech - Swedish media between 







democracy and market , se på 
(http://www.law.gu.se/forskning/forskningsprojekt/Marknadsdriven+yttrandefrih
et/) 


2013-  Medlem af Regeringens ekspertudvalg om børn, unge og markedsføring, 
nedsat forår 2013, udpeget af Erhvervsministeren 


2013-  Næstformand for Radio- og TV Nævnet, udnævnt af Kulturministeren 


2013 -  Medlem af Studienævnet ved Det Juridiske Fakultet, Københavns Universitet, 
valgt ved fredsvalg november 2012 


2012 -  Medlem af Udvalget vedrørende Videnskabelig Uredelighed (UVVU) under 
Forskningsministeriet, udnævnt af Ministeren for Forskning og Innovation, 
medlem af underudvalget vedrørende forskning indenfor kultur- og 
samfundsvidenskab forskning (UKSF) 


2012 -   Næstformand i Konkurrencerådet, udnævnt af erhvervsministeren 


2010  Medlem af dekanens arbejdsgruppe vedrørende formelle krav til bedømmelser 
af adjunkter, lektorer og professorer, Det Juridiske Fakultet, Københavns 
Universitet 


2010 -2011 Sagkyndig ekspert for Forbrugerombudsmandens arbejdsgruppe om revision 
af retningslinjerne vedrørende kønsdiskriminerende reklame 


2009 -  Medlem af det svenske Konkurrensverkets Rådet for Forskningsfrågor, et 
forskningsråd, der uddeler midler til forskning i konkurrenceret, og i øvrigt 
rådgiver Konkurrensverket om konkurrenceretlig forskning 


2009 -   Medlem af Radio- og TV-nævnet, udnævnt af Kulturministeren, fra 2013 
næstformand 


2008 - 2009 Medlem af dekanens arbejdsgruppe vedrørende kvalifikationskrav for 
ansættelse som henholdsvis lektor og professor 


2008 – 2009 Medlem af Samarbejdsudvalget, Det Juridiske Fakultet 


2006 -   Medorganisator af Nordisk Netværk for Konkurrenceretsforskning, et 
akademisk netværk for forskere indenfor Konkurrenceret, årlige møder i de 
forskellige nordiske lande 


2005 -   Sagkyndigt medlem af Konkurrencerådet, udpeget af Økonomi- og 
Erhvervsministeren, fra 2012 næstformand 


2004 -  Medlem af bestyrelsen for Dansk Forening for Konkurrenceret 


2003 – 2005 Suppleant for de sagkyndige medlemmer i Konkurrencerådet 


2002 – 2005 Tillidsmandssuppleant ved Det Juridiske Fakultet, Københavns Universitet 


2002 – 2005 Suppleant til Akademisk Råd for VIP ved Det Juridiske Fakultet 







1995 – 1998 Ansvarlig for Det Juridiske Fakultets årlige Kulturnatsarrangement 


 


Erfaring med ekstern finansiering 


2013-   Arbejder med Senior Lecturer, Dr. Liza Gormsen, University of Manchester, 
UK, med at rejse midler til projekt om forholdet mellem konkurrenceret og 
grundrettigheder under arbejdstitlen "Bye, Bye Montesquieu". 


2010-2012 Arbejder i Konkurrenceretlig Forskningsgruppe med at rejse midler til 
afholdelse af international forskerkonference i september 2012 i København 
om ”Aims and Values in Competition Law”. Knud Højgaards Fond bevilger 
DKR 50.000 i november 2010, og Dreyers Fond 50.000 DKR i december 
2010. Publikation fra konferencen udkommer i 2013 på Juristforbundets Forlag 


2008  Bevilling fra Dreyer Fonden på DKR 85.000 til oversættelse af disputatsen 
”Reklameret” til engelsk.  Udkom primo 2013 på DJØF Publishing 


2007  Bevilling fra Dreyer Fonden til hjælp til publicering af doktordisputatsen 
”Reklameret” på Juristforbundets Forlag 


2006 - 2007 Rejser i samarbejde med professor, dr.jur., Jens Fejø, CBS, midler (i alt DKR. 
100.000) til afholdelse af 2-dages konference i København til dannelse af og 
første møde i Nordisk Netværk for Konkurrenceretsforskning. Netværket er nu 
veletableret og aktivt med årlige konferencer for forskere indenfor 
konkurrenceretten i Norden. Netværket er en fortsættelse og udbygning ag et 
oprrindeligt svensk netværk for konkurrenceretsforskning 


 


Ledelsesmæssig erfaring 


2011 -   CESEL (Centre for European Studies in Economic Law) ved Det Juridiske 
Fakultet, Københavns Universitet. Initiativtager og daglig leder/centerleder 
(kollektiv ledelse i samarbejde med Professor, Ulla Neergaard), Det Juridiske 
Fakultet, Københavns Universitet, budgetansvar 


2010 – 2011 Leder af Konkurrenceretlig Forskningsgruppe ved Det Juridiske Fakultet, 
Københavns Universitet, videreført i CESEL 


2007 – 2009  Områdekoordinator (afdelingsleder) for Forskningsområde 1, Det Juridiske 
Fakultet, personale og budgetansvar  


2006 -2007 Afdelingsleder på Afdeling 1, Det Juridiske Fakultet, personale og 
budgetansvar 


2006- 2009 Medlem af  Det Juridiske Fakultetets ledergruppe 


2003 -   Fagleder for den konkurrence- og markedsføringsretlige faggruppe. 
Faggruppen består af konkurrence- og markedsføringsret, EU-konkurrenceret, 







videregående markedsføringsret, European Community Competition Law og 
forbrugerret 


 


Bedømmelsesarbejder og vejledning 


2013 Formand for bedømmelsesudvalg vedrørende Professorat i Statsstøtte ved Det 
Juridiske Fakultet, Københavns Universitet  


2013 Medlem af bedømmelsesudvalg verørende Lektorat i Europæisk Integrationsret, 
Stockholms Universitet  


2013 Formand for bedømmelsesudvalget vedrørende Ph.d.ansøgninger på Det Juridiske 
Fakultet, Københavns Universitet 


2013 Medlem af bedømmelsesudvalget vedrørende docentur i Konkurrenceret, Upsala 
Universitet  


2013 Medlem af bedømmelsesudvalget vedrørende Mette Ohm Rørdams Ph.d.afhandling 
"EU Law on Food Naming: the prohibition against misleading names in an internal 
market context", Copenhagen Business School  


2012 Formand for bedømmelsesudvalget vedrørende Kasper Ullerups Bachs 
Ph.d.afhandling om Konkurrencelovens § 11a, Det Juridiske Fakultet, Københavns 
Universitet 


2012  Medlem af bedømmelsesudvalget vedrørende Lektorat i Konkurrenceret, Upsala 
Universitet  


2011 - Vejleder for Eleni Manaridou, konkurrenceretlig stipendiat ved Det Juridiske Fakultet 
ved Københavns Universitet, projekt om State Aid og Energy 


2011 Medlem af bedømmelsesudvalget vedrørende Lektorat i Civilret ved Lunds Universitet  


2011 Oppnonent ved Monica Vikens predefence på Copenhagen Business School den 2. 
marts 2011, Markedsundersøgelser i Varemærke-og Markedsføringsretten 


2010 Medlem af bedømmelsesudvalget og 2. opponent ved Inger Berg Ørstaviks disputats 
”Innovasjonsspiralen” ved Oslo Universitet.  


2010 Deltagelse i beømmelsesudvalg vedrørende docentur i Europæisk Rett ved 
Stockholms Universitet  


2009 Formand for bedømmelsesudvalget vedrørende Professorat i International 
Udviklingsret, Det Juridiske Fakultet, Københavns Universitet  


2008 Formand for bedømmelsesudvalget vedrørende Professorat i EU-Markedsret, Det 
Juridiske Fakultet, Københavns Universitet  


2008 Formand for bedømmelsesudvalget vedrørende Lektorat i Konkurrence- og 
Markedsføringsret, Det Juridiske Fakultet,  Københavns Universitet  







2008 - 2009 Deltager i Københavns Universitets Mentorprogram som mentor 


2003 - 2006  Ph.d.-vejleder for konkurrenceretlig stipendiat (Christian Bergqvist) 


 


Medlemsskaber 


Medlem af Dansk Forening for Konkurrenceret, Nordic Academic Network for Competition 
Law, Academic Society for Competition Law (ASCOLA, internationalt netværk med 
udgangspunkt i Max Planck Instituttet I München), Competition Law Scholars Forum 
(CLASF, UK baseret netværk for konkurrenceretsforskere) 


 


 







Publikationer 


Heide, Jørgensen, Caroline (ansv.), Christian Bergqvist, Ulla Neergaard og Sune Troels 
Poulsen (eds) (2013): Aims and Values in Competition Law, 326pp, Djøf Publishing 
Copenhagen 


Heide-Jørgensen, C.(2013): Advertising Law, 565 pp Djøf Publishing Copenhagen, engelsk 
oversættelse af disputats 


Heide-Jørgensen, C. (2012): Private Distortions of Competition and SSGI's, pp. 263-287 in 
Neergaard, U., Szyszczak, E., van de Gronden, J., & Krajewski, M., (eds.): Social Services of 
General Economic Interest in the EU, Asser Press 


Heide-Jørgensen, C.(2012): Lærebog i konkurrence-og markedsføringsret, 2. udgave 2012, 
Jurist og Økonomforbundet, 393 pp.incl. registre 


Heide-Jørgensen, C.(2012): Europæisering af dansk konkurrenceret, artikel s. 157-170 i 
Festskrift til Jens Fejø 


Danielsen, J.H., Hagel-Sørensen, K., Heide-Jørgensen, C. & Nielsen, R. (red) (2012): 
Festskrift til Jens Fejø, Jurist-og Økonomforbundet 2012, 484 pp. 


Heide-Jørgensen, C: Karen Dyekjær (2011): Life Science jura - med vægt på 
lægemiddelindustrien, anmeldelse  i Ugeskrift for Retsvaesen , s. U 2011 B 134. 


Heide-Jørgensen, C. (2011): Fines in Antitrust, national Danish Report for LIDC Conference 
in Oxford 2011 


Heide-Jørgensen, C. (2011): Konkurrencerettens formålsdiskussion, pp. 715-727 i Festskrift 
til Ditlev Tamm, Juristforbundets Forlag 2011 


Heide-Jørgensen, C.(2010): Turisme, kapitel 34 i EU-Karnov, 11. udgave, 2010. 


Heide-Jørgensen, C. (2010): Europæisering af Markedsføringsretten – forandring og 
fornyelse, pp.  451-461 i Ret, informatik og samfund : Festskrift til Peter Blume. red. Carsten 
Henrichsen ; Jens Elo Rytter ; Steen Rønsholt. København : Djøf Jurist- og 
Økonomforbundet, 2010 


Heide-Jørgensen, C., Jakobsen, P.S., Kalsmose-Hjelmborg, S.E., Langseth, J.M., 
Neergaard, U., Poulsen, S.T., Ryhl, C.F.B. & Schovsbo, J.(2009): Konkurrenceretten i EU, 3. 
udgave, Juristforbundets Forlag 2009, kapitlerne 1-4, pp. 1-161 om Formål, retskilder og 
økonomisk fundament (kap. 1), Anvendelsesområdet (kap. 2), Det relevante marked (kap. 3), 
Konkurrencebegrænsende aftaler (kap.4). 


Heide-Jørgensen, C. (2008): Lærebog i Konkurrence- og Markedsføringsret, Juristforbundets 
Forlag 2008, 322 pp. incl. registre. 


Heide-Jørgensen, C. (2008): Reklamer og ytringsfrihed – Weekendavisen, Ideer, nr. 10. 


Heide-Jørgensen, C. (2008): Reklameret – Konkurrenceret og kommerciel ytringsfrihed,  
Juristforbundets Forlag, 565 pp., disputats. 







Heide-Jørgensen, C. (2007): Leniency – konkurrenceretlige regler om strafrabat til 
whistleblowers, i: Festskrift til Jørn Vestergaard. Trine Baumbach, Henrik Dam og Gorm 
Toftegaard Nielsen, Jurist- og Økonomforbundets Forlag, København. 


Heide-Jørgensen, C. (2007): Anmeldelse af Borcher & Bøggild: Markedsføringsloven, 2. 
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FORSLAG FRA PROFESSOR TORE LUNDE OM LUNSJORDNING VED DET JURIDISKE 
FAKULTET 
__________________________________________________________________________ 
 


Bakgrunn 


I vedlagte notat av 2. desember 2016 fremmer professor Tore Lunde forslag om å innføre en 
ny lunsjordning i Personalkantinen på Det juridiske fakultet. Lunde skriver blant annet: 


«Framlegget har bakgrunn i at dagens lunsjordning etter mitt syn ikkje fungerer 
tilfredsstillande. 


Trass i ymse tiltak dei seinare åra er det få tilsette som nyttar det såkalla glasburet til lunsj. I 
satden har det utvikla seg eit knippe meir eller mindre private og eksluderande ordningar i 
ulike etasjar, og fordelinga på ulike bygg medfører også at miljøet vert fragmentert.» 


Lunde skisserer videre et opplegg for «pådekka lunsj», som etter hans oppfatning vil gjøre 
Personalkantinen mer attraktiv enn den er i dag. Lunde ber om at forslaget legges frem for 
fakultetsstyret. 


 


Dekanen og fakultetsdirektørens vurderinger: 


Ordninger med personalkantiner som den skisserte, kjenner vi fra mange arbeidsplasser. 
Uten at vi har funnet å gjøre noen grundige undersøkelser av disse ordningene, er det vårt 
bestemte inntrykk at slike ordninger er avhengige av arbeidsgivers subsidier. For Det 
juridiske fakultet er det ikke aktuelt å gå inn på en slik subsidiert ordning.  


Statens personalhåndbok setter rammer for hvor mye virksomheten kan bruke på slike 
velferdstiltak. Kostnadene ved de eksisterende velferdstiltakene som «semesterpizza», 
«sommerfest», «julefest» og kaffeautomat tilsier at det ikke er rom for ytterligere pengebruk 
for dette formålet. Vi finner heller ikke at fakultetets økonomiske situasjon tilsier at vi skal 
bevilge ytterligere midler til slike formål.. 


En selv-kost ordning vil falle meget kostbar. I vedlagte tilbud fra SiB Catering tilbys det en 
dagpris på kr 70, forutsatt 30 deltagere. En slik ordning vil være avhengig av at man tegner 
et abonnement for semesteret og gjennom denne vil bli belastet for alle dager, uavhengig av 
om man er til stede på fakultetet. Kafeen er åpen 44 uker i året, så et årsabonnement vil 
dermed koste kr 15.400,-. Kostnadsnivået vil trolig av de fleste bli oppfattet som 
uhensiktsmessig høyt, i alle fall for de av våre ansatte som ligger i det nedre inntekts-skiktet.  















1


Gunhild Brubakken


Frå: Øystein L. Iversen
Send: 27. januar 2017 11:03
Til: Gunhild Brubakken
Emne: FW: Lunchavtale for ansatte 
Vedlegg: Lunch Juridisk Fakultet.docx


 
 


From: Hilde Beate Daland [mailto:Hilde.Daland@sib.no]  
Sent: Friday, January 20, 2017 3:04 PM 
To: Øystein L. Iversen 
Subject: SV: Lunchavtale for ansatte  
 


Hei, 
  
Har laget ett enkelt tilbud, men det skal innholde det jeg har klart av opplysninger i dag.  
  
Vi får komme tilbake til en evnt pristilbud på type rabatt eller bongeordning som den ansatte kan 
kjøpe i kafeen.  
  
Jeg er borte fra jobb neste uke, men vil være tilbake på kontoret mandag 30/1. 
  
Ønsker deg en fin helg.  
  
Med vennlig hilsen 
  
Hilde Beate Daland 
Driftsleder 
Mat og Drikke 
+47 95 89 18 63  
hilde.daland@sib.no 


       
Studentsamskipnaden på Vestlandet 
Parkveien 1 
NO-5007 Bergen 
Besøksadresse: Villaveien 10  
www.sib.no 
  







Tilbud om Lunchavtale på Jurdisk Fakultet 


På forespørsel har vi sett på ulike alternativer for en lunchavtale for ansatte ved 
Juridisk Fakultet.  


Alternativ 1:  


Enkel lunch bestående av assortert brød, assortert pålegg, friske salater. Melk og 
juice. I tillegg vil det settes inn suppe eller enkel varmrett.  


Pris Kr 70,- pr dag pr person.   


Minimum antall personer : 30  


Den ansatt må da inngå en avtale med kafeen for hele semesteret og vil kunne 
betale dette i kassen i kafeen.  


Dersom det blir færre enn 30 personer så vil vi også kunne se på alternativ 
avtale som kan innebære en plukk selv ordning i kafeen til redusert pris.  


 


 


Lunchordningen vil kun serveres når kafeen er åpen. Vi har stengt 1 uke i påske, 
6 uker ved sommerferie og 1 uke ved jul.    
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KARAKTERSTATISTIKK MASTEROPPGAVER OPPDATERT V16 
__________________________________________________________________________ 
 


Saken her ble drøftet i Studieutvalgets møte den 17. januar 2017. Studieutvalget uttalte i sak 
3/17 – 1:  


Studieutvalget kan ikke si seg tilfreds med resultatene fra våren 2016 for Bergens vedkommende, ut fra 


myndighetenes og vår målsetning om bredere bruk av karakterskalaen. 


Utvalget mener likevel at vi bør la nåværende ordning – herunder det nye sensorbrevet fra høsten 2016 


– virke i alle fall et helt studieår før vi eventuelt vurderer ytterligere tiltak. 


Et tiltak som kan lanseres for de andre fakultetene, for eksempel i nasjonalt fakultetsmøte, er en 


organisering av samordning/utveksling av sensorer. Det bør eventuelt inngå som en 


videreføring/oppfølging av fellesprosjektet. 


Oversikten med saksframstilling og uttalelse oversendes fakultetsstyret til orientering. 


Karakterstatistikk masteroppgaver UiB, UiO, UiT h13-v16. 


Etter implementeringen av «fellesprosjektet» for masteroppgaver ved UiB, UiO og UiT 
(fakultetsstyresak 51/15, 9. juni 2015), har SU og styret ønsket å holde øye med utviklingen 
særlig av karaktersetting. 


Vi har nå klar statistikken til og med våren 2016 – se vedlagte. 


Vi ser at Bergen nå henger etter de to andre med hensyn til å redusere topptyngden i 
karakterbruken – våren 16 hadde vi 32 % A, Oslo og Tromsø hadde hhv 24 og 21 %. Hvis vi 
slår sammen A og B hadde vi 64 %, Oslo hadde 58 % og Tromsø hadde 49 %. C var fordelt 
hhv 26, 32 og 35 %. D/E var fordelt hhv 10, 7 og 16 %. Grovt sagt har Oslo «tatt igjen» 
manglende Aer i Cer, mens Tromsø i større grad har tatt dem igjen med Der og Eer. 


Her er vi hvordan karakterbruken har beveget seg over tid på de tre institusjonene: 


  







Bergen: 


 


Oslo: 


 


Tromsø: 


 







Universitets- og høyskolerådet har hvert år en undersøkelse av karakterbruken i uh-sektoren. 
Undersøkelsen er rotfestet i Kvalitetsreformens målsetning om en entydig karakterskala og –
bruk over sektoren. Sektorens fagområder blir undersøkt etter en femårsplan, og i 2016 var 
blant annet juridiske fag gjenstand for undersøkelse (fakultetsstyresak 96/16, 13. desember 
2016). I UHRs gjennomgang og presentasjon av karakterbruken for juridiske fag, ble dette 
fellesprosjektet holdt fram som eksempel på «good practice» i sektoren. UHR anser at dette 
sammen med at vi tok ut veileder fra sensur, har virket til en reduksjon i bruken av A og B i 
forhold til det vi har sett i «toppårene» 


Vi har laget et avsnitt i sensorbrevene som gikk ut høsten 2016 der vi retter særlig 
oppmerksomhet mot de nye karakterbeskrivelsene og tilsiktet bruk av disse 
(fakultetsstyresak 48/16, den 7. juni 2016). Det gjenstår ennå å se om dette gir seg utslag i 
mindre topptung karaktersetting. En oversikt over karaktersetting for høsten 2016 vil ikke 
komme før klagesensurvedtakene foreligger. 


Etter administrasjonens oppfatning bør vi la gjeldende ordning virke hele studieåret 
2016/2017 for deretter å vurdere om resultatene dette studieåret påkaller ytterligere tiltak, 
eventuelt i en samordning med Oslo og Tromsø. 


Forslag til uttalelse: 


Studieutvalget kan ikke si seg tilfreds med resultatene fra våren 2016 for Bergens 
vedkommende, ut fra myndighetenes og vår målsetning om bredere bruk av karakterskalaen. 


Utvalget mener likevel at vi bør la nåværende ordning – herunder det nye sensorbrevet fra 
høsten 2016 – virke i alle fall et helt studieår før vi eventuelt vurderer ytterligere tiltak. 


Oversikten med saksframstilling og uttalelse oversendes fakultetsstyret til orientering. 
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STATISTIKK OVER SENSURKLAGER H14 – V16 
__________________________________________________________________________ 
Saken her ble drøftet i Studieutvalgets møte den 17. januar 2017. Studieutvalget uttalte i sak 
3/17 – 2: 


‐ Det foreslås at en eksplisitt gjennomgang av foregående års sensur og klagesensur gjøres til fast del av den 
periodiske emneevalueringen. 


‐ Problemstillinger og ideer og innspill til forbedringer rundt sensur og klagesensur holdes på dagsorden i 
undervisningsfaglige sammenhenger de nærmeste årene. 


‐ Studiedekanen vil samle emneansvarlige til evaluering av de tiltakene som har vært satt i verk til nå. 
‐ Orienteringen og studieutvalgets uttalelse oversendes fakultetsstyret til orientering. 


Utviklingen	med	hensyn	til	sensurklager.	
Vi fikk ordningen med blind klagesensur fra august 2014. Vi så en krapp endring i så vel 


klagetilbøyelighet som endringstilbøyelighet; begge deler økte. Se presentasjon til SU 14. mai 2016 


(sak 36/16) og fakultetsstyrets sak 51/16. 


Studieadministrasjonen har nå oppdatert oversikten over klagetilbøyeligheten (bare sensurklager) 


med tall for studieåret 2015/2016, se tabell under. 


Vi ser at klagetilbøyeligheten er omtrent den samme – 14,9 % mot 14,7 året før. 


Videre ser vi at den store økningen i tilbøyelighet til endring er opprettholdt med bare en helt 


marginal reduksjon; andelen uendret er 47,7 % mot 46,6 % året før. 


Vi ser at endring til gunst har en økning – fra 38,5 % til 42,4 %. 


Tilsvarende har endring til ugunst blitt redusert fra 15,1 % til 9,9 %. Det er en reduksjon på godt over 


30 %. 


At tallene for endring – og fordelingen gunst/ugunst – er som de er, framstår som noe overraskende, 


ettersom studiedekanen i samarbeid med emneansvarlige har iverksatt tiltak i studieåret 2015/16 for 


å sikre at nivået fra ordinær sensur ble videreført til klagesensuren (brev 17. november 2016). Vi kan 


selvsagt ikke si at tiltakene ikke har virket; vi vet ikke hvordan resultatene hadde vært uten disse 


tiltakene. Vi kan konstatere at klagesensuren berører emnenes karakternivå. Denne effekten skal 


likevel ikke overdrives: Summen av ikke påklagd og ikke endret sensurvedtak var i 2015/16 92,21 % av 


all sensur.  


                                                            
1 85,1 % av all sensur ble ikke påklaget. 47,7 % av den påklagde sensuren (=7,1 % av all sensur) ble 
ikke endret. 







For de obligatoriske emnene har vi en oversikt over hvor store endringene er: 


Uendret  495  47,73 % 
Endring  542  52,27 %  464 
Til gunst  449  82,84 %  71 
Til ugunst  93  17,16 %  7 
Til gunst 
Fra C til A  6  1,34 % 
Fra C til B  60  13,36 %  En karakter  85,61 % 
Fra D til B  25  5,57 %  To karakterer  13,10 % 
Fra D til C  230  51,22 %  Mer enn to karakterer  1,29 % 
Fra E til B  1  0,22 %  100,00 % 
Fra E til C  30  6,68 % 
Fra E til D  65  14,48 % 
Fra F til B  1  0,22 % 
Fra F til C  5  1,11 % 
Fra F til D  7  1,56 % 
Fra F til E  19  4,23 % 
Totalt  449  100,00 % 
Til ugunst 
Fra B til C  2  2,15 % 
Fra C til D  62  66,67 % 
Fra C til E  1  1,08 % 
Fra D til E  21  22,58 % 
Fra D til F  2  2,15 % 
Fra E til F  5  5,38 % 
Totalt  93  100,00 % 


 


Vi ser at det overveiende flertallet av endringer er på én karakter, men vi har seks forekomster av 


endring med tre karakterer og én forekomst med endring på fire karakterer (fra F til B i JUS242 


Rettergang). Vi har utarbeidet en matrise som viser i detalj hvordan alle endringene har vært for 


hvert enkelt emne de to siste studieårene – se nederst i saken. 


Hovedproblemet med endringene er neppe det totale karakternivået – verken i de enkelte emner 


eller i programmet som helhet. Endringene i klagesensuren reiser imidlertid (minst) to andre 


problemstillinger: For det første vil de store endringene rokke ved tilliten til sensuren, selv om de er 


få. For det andre gir den høye tilbøyeligheten til endring (52,3 %) grunn til å spørre om grunnlaget 


eller referanserammene for sensuren faktisk er det samme for ordinær sensur som for klagesensur. 


Forutsetningen er helt utvilsomt at rammene skal være de samme – dette er selvsagt, og det har 


vært særlig poengtert som begrunnelse for blind klagesensur. De tiltakene vi har satt i verk for å 


kvalitetssikre klagesensuren har tatt sikte på å sikre nettopp dette. 


Begge disse forholdene er faglige og kvalitative. 


Studieutvalget uttaler: 


‐ Det foreslås at en eksplisitt gjennomgang av foregående års sensur og klagesensur gjøres til fast 


del av den periodiske emneevalueringen. 


‐ Problemstillinger og ideer og innspill til forbedringer rundt sensur og klagesensur holdes på 


dagsorden i undervisningsfaglige sammenhenger de nærmeste årene. 


‐ Orienteringen og studieutvalgets uttalelse oversendes fakultetsstyret til orientering. 







 







Matrisen her viser samtlige endringer som er gjort i klagesensuren for obligatoriske emner de to siste 


studieårene. De gule rutene viser uendret, det som er over de gule er til gunst, de som er under er til 


ugunst. Større avstand fra gul rute tilsier større avvik i klagesensuren. 


 


Fra B Fra C Fra D Fra E Fra F Fra B Fra C Fra D Fra E Fra F
JUS111 Forvaltningsrett I JUS111 Forvaltningsrett I


Til A 2 Til A
B 1 5 2 B 3
C 12 7 1 C 13 15 2
D 2 11 1 D 1 6
E 3 E 1 1
F 1 F


JUS112 Arve‐ og familierett JUS112 Arve‐ og familierett
Til A 1 Til A
B 1 B 2 3
C 8 6 2 C 6 10
D 11 13 2 D 2 8 4 1
E 3 5 3 E 2 1 3
F 1 F 1 1


JUS113 Kontraktsrett I JUS113 Kontraktsrett I
Til A Til A
B 8 2 B 1 2 2
C 18 3 C 12 16 5
D 4 14 2 D 2 13 1
E 5 2 E 1 1
F 1 F


JUS114 Juridisk metode JUS114 Juridisk metode
Til A 1 Til A 4
B 4 3 B 3 6
C 11 10 C 4 12 1
D 4 8 1 D 5
E 3 1 E 1 1
F F 1


JUS121 Norske og internasjonale rettslige institusjoner JUS121 Norske og internasjonale rettslige institusjoner
Til A Til A
B 1 7 2 B 5 1
C 9 11 1 C 16 21
D 1 9 2 D 4 13 3
E 1 2 1 E 2
F F


JUS122 Erstatningsrett JUS122 Erstatningsrett
Til A Til A
B 4 4 B
C 2 21 9 C 17 6 7
D 3 10 3 D 11 21 7
E E 9 4 1
F F 3


JUS123 Forvaltningsrett II JUS123 Forvaltningsrett II
Til A Til A
B 5 B 3 1
C 26 15 C 17 12
D 2 9 8 D 6 2
E E 1
F F


JUS124 Tingsrett JUS124 Tingsrett
Til A Til A
B 1 B 1
C 19 10 1 C 1 25 9 1
D 1 13 11 2 D 4 11 2
E 2 2 E 1
F 1 F


2014/2015 2015/2016







 


 


 


 


Fra B Fra C Fra D Fra E Fra F Fra B Fra C Fra D Fra E Fra F


JUS131 Kontraktsrett II JUS131 Kontraktsrett II


Til A Til A


B 1 3 5 B 8 2


C 18 10 C 25 15 1


D 4 5 4 D 3 10 2


E 2 1 E 1 1


F 1 F


JUS132 Pengekravsrett JUS132 Pengekravsrett


Til A 1 1 Til A


B 2 2 B 6 2


C 2 22 14 C 30 7 1


D 7 11 1 D 10 18


E 1 E 1 1


F 2 1 F 1


JUS133 Rettskilde‐ og metodelære JUS133 Rettskilde‐ og metodelære


Til A Til A


B 7 3 B 4


C 2 15 11 1 C 15 12 2


D 1 8 4 D 2 9 2


E 2 E 1


F F


JUS134 Rettshistorie og komparativ rett JUS134 Rettshistorie og komparativ rett


Til A Til A


B 3 B 1 2


C 1 22 18 4 C 12 25 5


D 4 D 1 10 9


E E 1


F F


JUS135 Rettsstat og menneskerettigheter JUS135 Rettsstat og menneskerettigheter


Til A Til A


B 8 1 B 5


C 18 10 C 17 12


D 3 10 3 D 1 19 4


E E 1 3


F F


JUS241 Strafferett (* mangler data for 18 uendrete karakterer (60 end JUS241 Strafferett


Til A 1 3 Til A 1


B * 20 4 1 B 4 3


C * 14 2 C 1 19 25 5


D 2 * D 13 19 11


E 2 6 * E 2


F 1 2 2 * F


JUS242 Rettergang JUS242 Rettergang


Til A Til A 1


B 1 8 5 1 1 B 13 3 1


C 13 18 6 1 C 18 20 4 2


D 15 10 3 D 6 23 10 2


E 2 3 1 E 2 5 5


F 1 2 F 2


JUS243 Alminnelig formuerett JUS243 Alminnelig formuerett


Til A 1 1 Til A


B 1 5 4 B 2 1


C 10 9 1 C 11 11 2 3


D 7 17 3 D 2 19 8 4


E 2 7 12 2 E 1 3 6


F 1 2 9 21 F 1
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SAKSLISTE 


Styresak Saker til behandling 


 
S 7/17     Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
S 8/17   Godkjenning av protokoll fra styremøte 16.1.2017 
  Protokoll fra styremøte 16.1.2017 følger vedlagt 
 
S 9/17   Orienterings- og referatsaker  
  Oversikt med vedlegg følger vedlagt 
 
S 10/17 Økonomirapport grunnbevilgningen 2016      
  Saksforelegg med vedlegg følger vedlagt 
 
S 11/17 Budsjett grunnbevilgningen 2017      
  Saksforelegg med vedlegg følger vedlagt 
 
S 12/17 Gjennomføring av valg ved Det juridiske fakultet våren 2017      
  Saksforelegg med vedlegg følger vedlagt 
 
S 13/17 Ph.d.-grad (unntatt offentligheten)      
  Saksforelegg med vedlegg følger vedlagt 
 
S 14/17 Tilsetting uten utlysning – professor II      
  Saksforelegg med vedlegg følger vedlagt 
 
S 15/17 Tilsettingssak – førsteamanuensis i rettsvitenskap (prosjektleder) i politi- og 


påtalerett (unntatt offentligheten)      
  Saksforelegg med vedlegg følger vedlagt 
 
S 16/17 Møteplan for høsten 2017 og våren 2018      
  Saksforelegg med vedlegg følger vedlagt 
 
S 17/17 Ny lunsjordning      
  Saksforelegg med vedlegg følger vedlagt 
 
 












 


Side 1 av 3 


Styre:    Fakultetsstyret ved Det juridiske fakultet 
Møtedato:   16.1.2017, kl. 13:30-14:30 
Sted:              Møterom 546 


 


PROTOKOLL 


 


Til stede fra fakultetsstyret: 
Asbjørn Strandbakken, Berte-Elen Konow, Ragna Aarli, Karl Harald Søvig, Hans Fredrik 
Marthinussen, Ingrid M. H. Barlund, Knut Knapskog, Anita H. Garden, Aleksander Sophus 
Lie, Philip Johan Haenel og Emilie Melbø Kristoffersen 


Forfall: Katrine Rong Holter og Lena Grønningssæter 


Til stede fra administrasjonen: 
Øystein L. Iversen, Gunhild Brubakken (referent), Birgit Falch, Monica Roos, Henning 
Simonsen, Johanne Spjelkavik, Christine S. Olsvik, Nina Østensen 


 
Styresak Saker til behandling 
 
S 1/17   Godkjenning av innkalling.  


Det var ingen merknader til innkalling og saksliste. 
 
S 2/17  Godkjenning av protokoll fra styremøte 13.12.2016 


 Protokollen ble godkjent  
 


S 3/17  Utlysning av ledig, fast vitenskapelig stilling  
  Saksforelegg med vedlegg fulgte vedlagt 
 
  Det ble fremmet to forslag til vedtak: 
 
  Hans Fredrik Marthinussen fremmet følgende forslag til vedtak: 
 


1. Det lyses ut en stilling som førsteamanuensis i rettsvitenskap, med 
særskilt kompetanse i klima- og energiomstillingsrett eller migrasjonsrett. 


2. Internasjonalt nettverk, tverrfaglig orientering og evne til å skaffe ekstern 
finansiering vektlegges i rekrutteringsprosessen. 


3. Fakultetet utarbeider en oversikt over eksisterende undervisningsressurser 
blant de fast ansatte i forsknings- og utdanningsstillinger stillinger. 


 
Dekanen fremmet forslag slik: 
 







 


 


1. Det lyses ut en stilling som førsteamanuensis i rettsvitenskap, med 
særskilt kompetanse i migrasjonsrett. 


2. Internasjonalt nettverk, tverrfaglig orientering og evne til å skaffe ekstern 
finansiering vektlegges i rekrutteringsprosessen. 


3. Fakultetet utarbeider en oversikt over eksisterende undervisningsressurser 
ble de fast ansatte i forsknings- og utdanningsstillinger stillinger. 


4. Det fremmes egen sak om prosess for fakultetets prioriteringer i 
forbindelse med utlysing av ledige stillinger som fast ansatt 
førsteamanuensis ved Det juridiske fakultet. 


 
Styret gjorde vedtak med 10 mot 1 stemmer, samsvarende med dekanens 
utkast til vedtak slik: 


 
  Vedtak: 


1. Det lyses ut en stilling som førsteamanuensis i rettsvitenskap, med 
særskilt kompetanse i migrasjonsrett. 


2. Internasjonalt nettverk, tverrfaglig orientering og evne til å skaffe ekstern 
finansiering vektlegges i rekrutteringsprosessen. 


3. Fakultetet utarbeider en oversikt over eksisterende undervisningsressurser 
ble de fast ansatte i forsknings- og utdanningsstillinger stillinger. 


4. Det fremmes egen sak om prosess for fakultetets prioriteringer i 
forbindelse med utlysing av ledige stillinger som fast ansatt 
førsteamanuensis ved Det juridiske fakultet.  


 
S 4/17  Etablering av senter for koordinering av fakultetets samarbeid med kinesiske 


universitet 
  Saksforelegg med vedlegg fulgte vedlagt 
 


Vedtak: 
Styret slutter seg til dekanatets arbeid med å etablere et koordineringssenter 


 for fakultetets samarbeid med kinesiske universitet 
 


S 5/17  Ph.d.-grad (unntatt offentligheten)      
  Saksforelegg med vedlegg fulgte vedlagt 
 


Vedtak: 
1. Jessica Schultz’ avhandling finnes verdig til å forsvares for ph.d.-graden. 


2. Fakultetsstyret oppnevner 


 Professor Andreas Zimmermann som førsteopponent 
 Professor Hélène Lambert som andreopponent 


 
 









